
Protokół z IX sesji Rady Gminy Suchy Las IX kadencji 
30 stycznia 2025 r., godz. 16:30, Park Wodny OCTOPUS, Suchy Las, ul. Szkolna 18. 

 
 

Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr VI/24 z dnia 24 października 2024 r.  

oraz nr VII/24 z dnia 28 listopada 2024 r. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Złotkowo - 

Południe. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Suchy Las - 

rejon ulic Leśnej i Dębowej. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2025. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las  

na lata 2025-2051. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia części umorzonej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny wywoławczej w czwartym przetargu na sprzedaż 

zabudowanej nieruchomości położonej w Suchym Lesie. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż zabudowanej nieruchomości położonej  

w Złotnikach. 
11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku  

na terenie Gminy Suchy Las. 
12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości,  
na których zamieszkują mieszkańcy i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną  
przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania oraz wysokości diet dla Radnych  
Gminy Suchy Las oraz zwrotu kosztów podróży służbowych przysługujących Radnym. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania oraz wysokości diet i zwrotu kosztów 
podróży służbowej dla sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli w gminie Suchy Las. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów uzupełniających członków zarządu osiedla 
Złotniki - Osiedle. 

16. Przyjęcie sprawozdań z prac komisji stałych Rady Gminy Suchy Las za rok 2024. 
17. Informacje: Wójta Gminy, Przewodniczącej Rady Gminy, Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu 

Gmin i Powiatów Wielkopolski, Przewodniczących Komisji Rady, Radnych Powiatowych. 

18. Interpelacje i zapytania Radnych. 
19. Wolne głosy i wnioski. 
20. Zamknięcie sesji. 

 
 
Ad. 1.Otwarcie sesji (00:04:18 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska otworzyła IX sesję  
Rady Gminy Suchy Las IX kadencji w dniu 30 stycznia 2025 r. Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las 
Radna Joanna Pągowska przywitała Wójta Gminy Grzegorza Wojterę, Radnych, Przewodniczących 



Zarządów Osiedli, Sołtysów, pracowników Urzędu Gminy, gości obecnych na sali oraz widzów 
oglądających relację z sesji on-line. Następnie Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna 
Pągowska poinformowała, że sesja Rady Gminy Suchy Las jest transmitowana on–line. Nagranie  
w systemie audio-video będzie udostępnione na stronie www.suchylas.pl. Nagranie z transkrypcją 
będzie udostępnione po upływie 14 dni od dnia dzisiejszego oraz przypomniała, że z uwagi  
na publiczny charakter sesji nie należy posługiwać się danymi osobowymi, ponieważ można narazić 
się na złamanie przepisów dotyczących ochrony danych osobowych.  

 

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad (00:05:23 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poinformowała, że na sali  
jest 13 Radnych. 
Radni Rady Gminy Suchy Las IX kadencji obecni na sesji: Joanna Pągowska,  
Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, 
Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski,  
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Radni Rady Gminy Suchy Las IX kadencji nieobecni na sesji: Małgorzata Wejman i Michał Dziedzic. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała czy zebrani mają uwagi 
do porządku obrad. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera zgłosił do porządku obrad uchwałę w sprawie przyjęcia 
regulaminu korzystania z poczekalni dworców kolejowych w Złotnikach oraz w Golęczewie.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska wyjaśniła, że jest to projekt 
uchwały, który Rada Gminy przyjmowała wcześniej, związany z godzinami otwarć przystanków  
w Złotnikach i w Golęczewie. Dodała, że mieszkańcy Golęczewa bardzo chcą, żeby ten dworzec  
był otwierany wcześniej, żeby dzieci dojeżdżające do szkół nie marzły i poprosiła Radnych  
o wprowadzenie tego projektu uchwały do porządku obrad. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
wprowadzenia do porządku obrad uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania  
z poczekalni dworców kolejowych w Złotnikach oraz w Golęczewie. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że projekt uchwały 
został przyjęty do porządku obrad.  
 

Nowy porządek obrad: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr VI/24 z dnia 24 października 2024 r.  

oraz nr VII/24 z dnia 28 listopada 2024 r. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Złotkowo - 

Południe. 



5. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Suchy Las - 
rejon ulic Leśnej i Dębowej. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2025. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las  

na lata 2025-2051. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia części umorzonej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny wywoławczej w czwartym przetargu na sprzedaż 

zabudowanej nieruchomości położonej w Suchym Lesie. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż zabudowanej nieruchomości położonej  

w Złotnikach. 
11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku  

na terenie Gminy Suchy Las. 
12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości,  
na których zamieszkują mieszkańcy i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną  
przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania oraz wysokości diet dla Radnych  
Gminy Suchy Las oraz zwrotu kosztów podróży służbowych przysługujących Radnym. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania oraz wysokości diet i zwrotu kosztów 
podróży służbowej dla sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli w gminie Suchy Las. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów uzupełniających członków zarządu osiedla 
Złotniki - Osiedle. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z poczekalni dworców kolejowych  
w Złotnikach oraz w Golęczewie. 

17. Przyjęcie sprawozdań z prac komisji stałych Rady Gminy Suchy Las za rok 2024. 
18. Informacje: Wójta Gminy, Przewodniczącej Rady Gminy, Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu 

Gmin i Powiatów Wielkopolski, Przewodniczących Komisji Rady, Radnych Powiatowych. 

19. Interpelacje i zapytania Radnych. 
20. Wolne głosy i wnioski. 
21. Zamknięcie sesji. 

 
Ad. 3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr VI/24 z dnia 24 października 2024 r.  

oraz nr VII/24 z dnia 28 listopada 2024 r. (00:09:19 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała czy zebrani mają uwagi 
do protokołów ze sesji październikowej i listopadowej (nie było uwag). 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
przyjęcia protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr VI/24 z dnia 24 października 2024 r. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że protokół  
został przyjęty.  



 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
przyjęcia protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr VII/24 z dnia 28 listopada 2024 r. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że protokół  
został przyjęty.  
 
 

Ad. 4. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Złotkowo - 
Południe (00:10:58 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię  
Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radną Sylwię Sawińską. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
podjęcia uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Złotkowo - 
Południe. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr IX/92/25 została podjęta. 
 

Ad. 5. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Suchy Las - 
rejon ulic Leśnej i Dębowej (00:13:00 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię  
Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radną Sylwię Sawińską. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja nie opiniowała projektu, ponieważ niektórzy Radni mieli wątpliwości  
co do ulicy Leśnej i czy powinna być tam wpisana kategoria drogi zbiorczej. Komisja zostawiła temat 
do dyskusji na sesji. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła Wójta Gminy  
o wyjaśnienie dotyczące uwzględnienia uwagi nr 38 związanej z kategorią drogi (pozbawienie ulicy 
Leśnej klasy zbiorczej i nadanie jej klasy lokalnej). Wyjaśniła, że zmieniając kategorię tej drogi  
(a wiadomo, że jest drogą zbiorczą i strumień samochodów z północy Poznania do Suchego Lasu  
i dalej na północ jest bardzo duży), będziemy zapominać o tym, że podczas remontu  
i projektowania tej ulicy musimy pamiętać o tym, że jej podbudowa musi być zdecydowanie lepsza 



niż przy drodze lokalnej. Zapytała z jakiego powodu została ta uwaga uwzględniona i czy nie będzie  
to ze szkodą dla mieszkańców i dla budżetu gminy. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że przygotowując taki projekt, w dużej części 
opieramy się na opinii urbanistów, na uzgodnieniach, na tym wszystkim, co dotyczy tej sfery 
urbanistycznej. Wpisanie kategorii dla drogi warunkuje też inne rzeczy. Urbanistka zwróciła uwagę 
na opinie mieszkańców. W zakresach budowlanych, remontowych, dotyczących postępowań 
administracyjnych, postępowań dotyczących uzyskania pozwolenia na budowę, w trybie w oparciu 
o plan, czy w postępowaniu, nie ma to znaczenia dla sfery technicznej. Kategorię ruchową,  
czyli to wszystko, co jest związane z podbudową i z grubością nawierzchni drogi (wytrzymałość  
tzw. KR) pozostawia się inwestorowi i zakładamy, że dla ulicy Leśnej, KR powinno wynosić docelowo 
minimum 4. Istotne znaczenie (patrząc przez pryzmat przepisów o drogach publicznych w Polsce), 
ma np. kwestia prędkości na drodze. Urbanistka zwróciła uwagę, a ja się z tym zgodziłem,  
że ograniczenie do 40 km/h, które będzie wynikało z funkcji dla drogi lokalnej w zabudowie,  
dla ulicy Leśnej jest zasadne. I tutaj nie mieliśmy żadnych wątpliwości. Drugą kwestią, jest kategoria 
na pozostałym odcinku (ulica Leśna dalej do ulicy Morawsko jest na terenie miasta Poznania).  
Chcąc to skoordynować przyjęto zasadę ujednolicenia drogi. Dla szerokości pasa drogowego  
i wyposażenia tego pasa we wszystko, co jest ważne dla ruchu pieszego, dla bezpieczeństwa, 
parametry tej drogi (lokalna czy zbiorcza) nie mają znaczenia. Jest to regulowane przez zarządcę 
drogi. Ulica Leśna będzie modernizowana, ale nie będzie budowana od podstaw po nowym śladzie 
i to było przesłanką do przyjęcia jej kategorii (KDL).  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska dodała, że rozumie to tak,  
że Wydział Budowlano-Inwestycyjny przygotowując ten remont oraz dokumenty do przetargu 
będzie pilnował tego, żeby podbudowa i to co będzie miało być zaprojektowane,  
było odpowiednie do strumienia przejeżdżających samochodów. Nie zgodziła się z Wójtem Gminy 
co do prędkości, bo mamy też projekty uspokojenia ruchu i w takim projekcie możemy prędkość 
ograniczyć nawet do 30 km/h. 
Radny Jarosław Dudkiewicz przekazał, że na Komisji Budżetowej rozmawiano na ten temat 
z pracownikami. Poprosił, żeby nie zapomnieć o tym, żeby odpowiedni wydział czy referat się tym 
tematem zajął, bo sytuacja, w której mamy zakwalifikowane drogi lokalne, a one faktycznie  
już dawno przestały być w tym rozumieniu lokalne, podbudowa jest niewystarczająca dla takich 
dróg, które stały się tranzytowe i jest to duże zagrożenie. Dodał, że skoro nie chcemy robić drogi 
zbiorczej, tylko lokalną, to być może na tym chcemy zaoszczędzić. Nawet jeśli droga ostatecznie 
będzie w kategorii lokalnej, to przekroje drogowe musimy zaplanować odpowiednio, bo na pewno 
taniej idzie to zrobić dla strumienia samochodów do 800 na dobę, ale wiemy, tam mamy dużo 
większy ruch.  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak przekazał informację, 
że do tego projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego złożono 666 uwag. 
Zostały one pogrupowane tematycznie i w ten sposób powstało 61 uwag do przegłosowania. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię dotyczącą 
pogrupowania uwag mecenasa Henryka Kuligowskiego. 
Mecenas Henryk Kuligowski przekazał, że trudno powiedzieć, że uwagi są pogrupowane.  
To są uwagi do nieruchomości, które są objęte planem. Jeżeli mają bardzo zbliżoną treść, to należy 
przyjąć, że to jest jedna uwaga, zgłaszana przez wiele osób. Dodał, że plan (mpzp) dotyczy 
nieruchomości, a nie osób, które składają uwagi. 
 
 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 1 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Wniosek o zapis: na terenie 1Mn/U i 2Mn/U 
działki nie mniejsze niż 1000 m2. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 1: Jarosław Dudkiewicz. 
Przeciw – 12: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, 
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
Radny Jarosław Dudkiewicz przekazał, że przez pomyłkę zagłosował za uwzględnieniem uwagi. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 2 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Wniosek o zapis: wskaźnik zabudowy  
dla terenów objętym planem do 25%. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 3 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Wniosek o zapis: wskaźnik intensywności 
zabudowy od 40-50% lub 0.05- do 0,5. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 4 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Wniosek o zapis: minimalny udział terenu 
biologicznie czynnego 40%. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 



Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 5 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Wniosek o zapis: wysokość wyniesienia 
podpiwniczenia ponad grunt licząc od frontu działki nie może być większa niż 0,5m. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 6 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Wniosek o zapis: na terenie 5MN (obecnie 7MN) 
należy zmniejszyć intensywność zabudowy do 60%. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 7 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Wniosek o zapis: Na terenie 1MN/U — 3MN/U 
zmniejszyć intensywność zabudowy do 60%. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 8 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Wniosek o zapis: Na terenie 1MN/U — 3MN/U 
zmniejszyć maksymalną powierzchnię zabudowy do 35%. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 9 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Wniosek o zapis: Na terenie 1MN/U — 3MN/U 
zwiększyć udział powierzchni biologicznie czynnej do 30%. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 10 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Wniosek o usunięcie dopuszczenia 
odprowadzania ścieków bytowych do szczelnych zbiorników bezodpływowych. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 11 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Dopuszczenie zabudowy bliźniaczej  
lub 2 budynków wolnostojących na działce. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 



Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 12 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Dopuszczenie powierzchni nowo wydzielanych 
działek minimum 450m2 i minimalnej szerokości frontu działki 8,5m. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 13 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Zmniejszenie liczby miejsc postojowych  
do 1,5/lokal mieszkalny. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 14 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Uwaga do §13 (obecnie §12) Sprzeciw  
w sprawie zapisu - 1,5 m odległości od sąsiada (4 m ściana bez okien, 5 m ściana z oknami). 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 15 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Uwaga do §13 (obecnie §12) Dostosowanie 
wskaźników powierzchni zabudowy oraz gabarytów do wnioskowanych w uwagach do paragrafu 12 
tj. 20% powierzchni zabudowy. 

 



➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 16 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Uwaga do §13 (obecnie §12) Dostosowanie 
wskaźników powierzchni zabudowy oraz gabarytów do wnioskowanych w uwagach do paragrafu 12 
tj.: 9 i 7 m wysokości. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 17 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Uwaga do §13 (obecnie §12) Dostosowanie 
wskaźników powierzchni zabudowy oraz gabarytów do wnioskowanych w uwagach do paragrafu 12 
tj.: procent terenu biologicznego czynnego powyżej 50%. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 18 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Uwaga do §6 (obecnie połączony w §4) 
Wniosek o zmianę paragrafu 6. W związku z warunkami topograficznymi (duża różnica poziomów 
pomiędzy ulicami Leśną i Dębową) istnieje wręcz konieczność wprowadzenia zasad kształtowania 
krajobrazu. 
 
 
 
 
 



➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 19 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Uwaga do §6 (obecnie połączony w §4) 
Wniosek o zakaz stosowania jakichkolwiek murów oporowych. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 20 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Uwagi do §12 (obecnie §11) Wniosek  
o zmniejszenie dopuszczalnych wysokości (dla zabudowy gospodarczej). Budynek o wysokości 4m  
z dachem płaskim, bez ograniczenia wielkości powierzchni zabudowy to idealny kandydat  
na nielegalny warsztat lub magazyn przyległy do urządzonej w domu hurtowni. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 21 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Uwagi do §12 (obecnie §11) Wniosek o zmianę 
wskaźników intensywności zabudowy i powierzchni zabudowy wymienione w ust. 5 i 6 - 
maksymalnie 20% powierzchni zabudowy. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 



Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 22 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Uwagi do §12 (obecnie §11) Wniosek o zmianę 
wskaźników intensywności zabudowy i powierzchni zabudowy wymienione w ust. 5 i 6 
maksymalnie 40% intensywności zabudowy. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 23 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Uwagi do §12 (obecnie §11) Wniosek o zmianę 
z 35% na 50% udziału powierzchni biologicznie czynnej. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 24 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Uwagi do §12 (obecnie §11) Zmiana 
maksymalnej wysokości budynków mieszkalnych - do 7,0 m o dachach płaskich. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 25 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Dla terenów zabudowy mieszkaniowej 
jednorodzinnej lub zabudowy usługowej, oznaczonych na rysunku planu symbolami 1MN/U, 
2MN/U, 3MN/U ustala się następujące zasady kształtowania zabudowy oraz wskaźniki 



zagospodarowania terenu: 1) lokalizację budynków: a) mieszkalnych jednorodzinnych  
albo mieszkalno-usługowych wolnostojących, z dopuszczeniem lokalizacji wyłącznie jednego 
budynku mieszkalnego albo jednego budynku mieszkalno-usługowego na działce budowlanej,  
b) usługowych wolnostojących z dopuszczeniem lokalizacji wyłącznie jednego budynku usługowego 
na działce budowlanej, o maksymalnej powierzchni użytkowej 100 m2. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 26 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Jako rdzenna mieszkanka chciałabym,  
aby Miejscowy Plan uwzględnił i zagwarantował mi możliwość dalszego prowadzenia działalności 
związanej z usługami ogrodniczymi w zakresie terenów zieleni oraz sprzedażą roślin i ewentualną 
działalnością związaną z ochroną przyrody oraz środowiska przyrodniczego i kulturowego. 
Jednocześnie oświadczam, iż nie zamierzam prowadzić działalności, która będzie naruszała 
dobrostan życia moich bliższych i dalszych sąsiadów. W związku z powyższym, proszę, aby został 
wprowadzony zapis, który zagwarantuje możliwość kontynuowania wyżej opisanej działalności. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 27 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Uwaga do § 10 ustęp 2a (obecnie §9) Wniosek 
o zmianę w pkt a) - wielkość działki na 1000 m2. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 28 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Uwagi do §12 (obecnie §11) Wniosek  



o minimalny udział powierzchni terenu biologicznie czynnego w stosunku do powierzchni działki 
budowlanej – 50%. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 29 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Uwagi do §14 (obecnie §13). Wskaźnik 
intensywności zabudowy od 0,05-0,5. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 30 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Całkowite wykreślenie kategorii budynku 
mieszkalno-usługowego, zgodnie z definicją zawartą w paragrafie 2 ustęp 2. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 31 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Wykreślenie z § 3 ust. 2 „tereny zabudowy 
mieszkaniowej jednorodzinnej lub zabudowy usługowej, oznaczone na rysunku planu symbolami 
1MN/U, 2MN/U, 3MN/U” słów „lub zabudowy usługowej". 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 



Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 32 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Wniosek o niewprowadzanie dróg kategorii 
zbiorczej. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 33 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Wniosek o dodanie do paragrafu 5 ustęp 1 
zakazu lokalizacji budynków o jakiejkolwiek funkcji handlowej. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 34 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Wniosek o dodanie do paragrafu 5 ustęp 1 
zakazu lokalizacji budynków o funkcji usługowej za wyjątkiem dopuszczonej w ramach definicji 
domu jednorodzinnego jako działalności bardzo uciążliwej. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 35 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Uwagi do §14 (obecnie §13) Wniosek  
o wykreślenie budynków mieszkalno-usługowych, których powierzchnia, w świetle w/w zapisów 
będzie praktycznie nieograniczona. 



➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 36 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Wskazane w paragrafie 14 wskaźniki 
intensywności zabudowy, maksymalna powierzchnia zabudowy oraz minimalny udział powierzchni 
terenu biologicznie czynnego są niedopuszczalne i nijak się mają do otaczającej zabudowy. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 37 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Nie ma podanych maksymalnych 
dopuszczalnych rozmiarów działek budowlanych. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 38 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Wniosek o pozbawienie ul. Leśnej klasy drogi 
zbiorczej. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 39 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Wpisanie nakazu budowy urządzeń 
spowalniających ruch i podwyższających stopień bezpieczeństwa na ulicy Leśnej. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 40 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Brak zgody na zakaz lokalizacji stanowisk 
postojowych wzdłuż ulicy Leśnej. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 41 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Wniosek o zapis pozwalający na terenie 
objętym planem, budowę tylko i wyłącznie stanowisk dla samochodów osobowych. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 42 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Ograniczenie wysokości budynków –  
7m dla dachów płaskich. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 



Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 43 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Na działkach, które do tej pory nie były objęte 
planem pozostawienie wyłącznie funkcji mieszkalnej. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 44 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Ustalenie zasad kształtowania krajobrazu. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 45 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Zwiększenie udziału powierzchni biologicznie 
czynnej. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 46 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Ograniczenie w metrach kwadratowych 
maksymalnej powierzchni zabudowy dla działki budowlanej na całym terenie objętym planem. 



➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 47 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): graniczenie powierzchni usługowej do 180 m2 
na segmencie 1MN/U i 2MN/U. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 48 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): graniczenie wysokości tych budynków do 10 m 
przy zastosowaniu wyłącznie dachów stromych lub wielospadowych o kącie nachylenia 
jak w projekcie. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 49 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Zmniejszenie wskaźnika intensywności 
zabudowy maksymalnej do 0,5. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 50 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Objęcie ograniczeniem budowy kondygnacji 
podziemnych wyłącznie do jednej na całym obszarze objętym projektem. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 51 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Zezwolenie na budowę nowych domów 
wyłącznie z dachami stromymi do wysokości 10 metrów. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 52 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Uwagi do §11 Rozszerzenie o możliwość 
lokalizacji wyłącznie jednego budynku. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 53 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Uwagi do §11 Możliwość realizacji 1 mieszkania 
na jednej działce budowlanej, pomimo prawdopodobnych, jednostkowych prób uchylenia  
tego ustępu. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  



Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 54 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Wniosek o zmianę przygotowanego planu 
zagospodarowania przestrzennego Suchy Las – rejon ulic Leśnej i Dębowej i uwzględnienie  
w nim wnoszonych także przez innych mieszkańców uwag. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 55 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Uwagi do §11 Dopuszczenie sytuowania ścian 
budynków gospodarczych, garażowo-gospodarczych i garaży bez okien i drzwi w odległości 1,5 m 
od granicy z sąsiednimi działkami budowlanymi lub bezpośrednio przy granicy z tymi działkami  
z uwzględnieniem linii. Pragniemy zwrócić ponownie uwagę, że Warunki Techniczne dokładnie 
wskazują gabaryty budynku gospodarczego w wymienionej powyżej lokalizacji — maks. 6,5m 
długości i 3m wysokości. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 56 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Dopuszczenie budowy dwóch budynków  
w zabudowie bliźniaczej na działkach o numerach 142/4 i 142/16. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 



Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 57 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Dopuszczenie powierzchni nowo wydzielanych 
dziatek minimum 450 m2. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 58 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Możliwość przeznaczenia 50% powierzchni 
całkowitej budynku na usługi. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 59 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): W kwestii pozostałych uwag dotyczących 
zwłaszcza kwestii związanych z ochroną środowiska jak też kwestii zasad ochrony i kształtowania 
ładu przestrzennego oraz uwag dotyczących dróg publicznych wniesionych wcześniej  
przez mieszkańców i omawianych na spotkaniu z udziałem radnych, pracowników biura 
urbanistycznego przychylamy się do stanowiska mieszkańców. Wszystkim nam zależy planie 
zagospodarowania przestrzennego, który podtrzyma dotychczasowy charakter tego terenu. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 60 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Wnoszę o wykreślenie par.12 ust.2 łącznej 
powierzchni nie większej niż 40m2 dla budynków gospodarczych, garażowo-gospodarczych i garaży. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
uwagi nr 61 (nieuwzględniona przez Wójta Gminy): Wnioskuję o nieograniczanie powierzchni 
budynków gospodarczych, garażowo-gospodarczych oraz garaży dla działek nr 131/23, 136/11  
i 136/22 oznaczonych symbolem 7MN w par. 12 mpzp. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nie została 
uwzględniona przez Radę Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
podjęcia uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Suchy Las - 
rejon ulic Leśnej i Dębowej. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 12: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 1: Grzegorz Słowiński. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr IX/93/25 została podjęta. 
Radny Grzegorz Słowiński przekazał, że pomylił się w głosowaniu, chciał zagłosować „za”.  
 

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2025 (00:45:58 *). 
 

Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska zgłosiła w imieniu Wójta Gminy autopoprawkę do projektu 
zmiany uchwały budżetowej, polegającą na o zwiększeniu w wydatkach bieżących w pozycji  
750 75 §4300 o kwotę 30 000,00 złotych z przeznaczeniem na promocję gminy poprzez eventy.  
Ww. kwota będzie przeznaczona min. dla Chludowian. Dodatkowo w wydatkach majątkowych 
zwiększenie w zadaniu inwestycyjnym o nazwie „Dokumentacja budowy Urzędu Gminy w Suchym 



Lesie” o kwotę 404 880,00 złotych i plan po zmianie dla tego zadania będzie 434 400,00 złotych.  
To nie jest zwiększenie kwoty na to zadanie, które nie zostało zrealizowane w zeszłym roku. Zadanie 
nie zostało zapłacone częściowo, jest cały czas w realizacji, natomiast ta dokumentacja nie została 
odebrana, a pieniądze są z roku 2024. W roku 2024 na to zadanie były środki przeznaczone  
na dokumentację projektową. W sierpniu była zmiana na tym zadaniu polegająca na wprowadzeniu 
robót dodatkowych, min. na przeprojektowaniu trwałej zabudowy w sali sesyjnej, sieci 
teletechnicznej w pomieszczeniu, które będzie posiadało trwałą zabudowę, żeby później w trakcie 
meblowania tego nie zmieniać. Kolejna rzecz to zaprojektowanie windy technicznej do obsługi 
pomieszczeń piwnicznych. Z uwagi na to, że poziom wody jest dosyć wysoki w tym obszarze  
i zaprojektowane wcześniej drogi techniczne miały zbyt duży spadek, pomieszczenia mogłyby 
ulegać zalewaniu.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła Skarbnik Gminy 
Monikę Wojtaszewską o podanie całej kwoty, która została przeznaczona na to zadanie  
od początku projektowania budynku Urzędu Gminy w Suchym Lesie (wcześniej podano kwotę, 
która była w 2024 roku, czyli 29 520,00 zł w zwiększeniu w uchwale budżetowej jest kwota 
139 200,00 zł, a w autopoprawce o kwotę 404 880,00 zł). Dodała, że nie ma na myśli tych kwot, 
które przekazywaliśmy do spółki, czy kupując usługę w spółce LARG, która zajmowała się  
tym zadaniem, a jedynie o kwestii tej projektowej, która jest w projekcie budżetu. 
Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska przekazała, że z dokładnością do złotówki nie jest w stanie 
podać tej kwoty. Startowaliśmy z kwotą ok. 284 000,00 zł na część projektową, kwota 29 520,00 zł 
wynika z umowy z projektantem (nadzór autorski), a w sierpniu zmienialiśmy o kwotę  
ok. 80 000,00 zł i w tym było przeprojektowanie sali sesyjnej, a także przeznaczono 64 000,00 zł  
na projekt windy technicznej. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała czy Wójt Gminy 
posiada pełniejszą wiedzę na temat tego, dlaczego wcześniej w projekcie, który zamówiliśmy, 
nie było windy technicznej, a nagle okazało się, że ona jest niezbędna i teraz płacimy dodatkowo, 
ponieważ pozwolenie na budowę już mamy (informacja od Pani Wicewójt), a teraz zwiększamy  
o kolejne 404 880,00 zł. Dodała, czy kiedyś zobaczymy koniec wydatków związanych  
z tym zadaniem inwestycyjnym. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że ta winda posiada podwójne znaczenie.  
Będzie służyć jako winda, która ułatwia transport na różne poziomy oraz jako winda techniczna. 
Pani Wicewójt z grupą branżowców oceniała projekt, który był już w zasadzie gotowy do odbioru  
i zwrócono uwagę, żeby w takim budynku winda techniczna funkcjonowała. Jest oczywiście wiele 
budynków publicznych, które mają zwykłe windy osobowe i przy różnych transportach po prostu 
sobie trzeba dać z tym radę albo zewnętrznie wyznacza się wtedy miejsce transportu dźwigowego  
z rozładunkiem przez szersze okna. Są także budynki, które w ogóle windy nie mają. Nasz urząd  
jest tego przykładem. One oczywiście nie spełniają wtedy warunków do okresowego przebywania, 
bo nie spełniają warunków dostępności. Winda pojawiła się w momencie oceny przez zespół. 
Zwróciłem uwagę na to, że nie będziemy mogli wtedy zapłacić faktury, bo mieliśmy już projekt. 
Kilka miesięcy temu powiedziałem, że może lepiej po prostu wziąć tę dokumentację taką,  
jaka ona jest i zapłacić. Wtedy w rozmowie z prawnikiem, doszliśmy do wniosku, że wystąpimy  
do Rady Gminy z propozycją, żeby to przenieść, bo to jest przeniesienie wydatku, który nie został 
zrealizowany w IV kwartale tamtego roku. Po uzyskaniu dokumentacji, która uprawniała biuro  
do wystawienia faktury, biuro zgodziło się na doprojektowanie tej windy technicznej i mamy  
tę kwotę przenoszoną dzisiaj na budżet 2025, z tym nowym elementem technicznym, czyli windą 
towarową. Postanowiliśmy wystąpić do Rady Gminy, bo sprawa jest bardzo przejrzysta. Polega  
na tym, że tej zmiany projektowej nie było można przeprowadzić do końca roku i biuro nie mogło 
faktury wystawić, a my nie mogliśmy jej zapłacić, dlatego przenosimy to na ten rok. 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska wróciła do zmiany,  
która była na sesji sierpniowej (zwiększenie kwoty o 100 000,00 zł). Wyraziła opinię, że zmiana, 
która ma być dokonana teraz, po otrzymaniu pozwolenia na budowę, sądząc po kwocie 
(404 880,00 zł) jest bardzo duża. Jest związana pewnie ze zmianami konstrukcji,  
bo jeżeli wprowadzamy windę techniczną, której w projekcie nie było w ogóle, to zaprojektowana 
konstrukcja jest dużo słabsza. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że do 434 000,00 zł, ale 404 000,00 zł 
to nie jest kwota, która jest wynikiem wprowadzenia windy towarowej. To jest kwota, która nie 
została wydana w zeszłym roku. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zwracając się do Wójta Gminy 
przekazała, że kwota niewydana w zeszłym roku, plan przed zmianami to 29 520,00 zł (informacja 
zawarta w projekcie uchwały budżetowej na dziś). Za pierwszym razem było zwiększenie  
o 139 200,00 zł. Na Komisji Budżetowej kierownik Wydziału Budowlano-Inwestycyjnego 
powiedział, że to nie jest wystarczająca kwota (ostateczna), ponieważ on musiałby wprowadzić  
tę zmianę o 404 880,00zł i taką autopoprawkę przedstawiła Pani Skarbnik. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera oświadczył, że jest tak jak powiedział, widocznie jest błąd 
w dokumentach. Nie zwiększamy o 400 000,00 zł. To jest kwota, która jest przeniesiona z kwoty 
niewypłaconej w zeszłym roku. 
Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska przekazała, że powiedziała dokładnie to samo co Wójt. 
Gminy. Mieliśmy w WPF limit na rok 2025 ustalany w momencie, gdy Rada Gminy przyznawała 
środki na projektowanie dokumentacji budowy Urzędu Gminy i z tejże umowy wynikała kwota  
29 520,00 zł (przeznaczona na nadzór autorski nad zakończonym projektem). W zeszłym roku  
była przeznaczona kwota ok 404 000,00 zł, przy pierwszym wniosku o zmianę budżetu kierownik 
WBI przeniósł tę kwotę 100 000,00 zł z roku 2024, a po kilku dniach, po inwentaryzacji podpisanych 
umów okazało się, że całość niewydanych środków z zeszłego roku to 404 880,00 zł. Ostatecznie, 
po zmianach w budżecie i w WPF ma być kwota 434 400,00 zł. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poinformowała, że patrzy  
na WPF - dokumentacja budowy Urzędu Gminy w Suchym Lesie. Łączne nakłady finansowe 
1 050 000,00 zł, limit na 2025 r. Różnica wartości wynosi 375 360,00 zł, poprzednia wartość  
29 520,00 zł, czyli to jest ta wartość, która jest przeniesiona z 2024 r. do kwoty 404 880,00 zł. 
Podczas rozmowy na komisji doszliśmy do porozumienia, że to ma być zwiększenie do kwoty 
434 000,00 zł, a nie do 404 880,00 zł. To już do końca nie rozumiem, czym mamy się posługiwać.  
W uzasadnieniu do budżetu, w pozycji 750 23 - plan przed zmianami 29 520,00 zł. zwiększenie  
o 139 400,00 zł., a później był ten dodatkowy wniosek, który kierownik WBI na komisji, informując 
członków komisji, że zwiększenie powinno być o 404 880,00 zł. 
Kierownik Wydziału Budowlano-Inwestycyjnego Tomasz Mikołajczak powtórzył to co mówił  
na komisji, że te pieniądze na budowę urzędu miały być wydane w zeszłym roku (2024), 
dlatego ich nie przenosiliśmy na ten rok, ale ponieważ dokumentacja była złożona w ostatniej 
chwili i wszystkie poprawki, które nanieśliśmy, to właściwie na początku stycznia dopiero zostały 
zaakceptowane, dlatego nie mogliśmy podpisać protokołu, a wykonawca nie mógł podpisać 
faktury. W zeszłym roku nie wydatkowaliśmy na budowę urzędu ani złotówki, w związku z tym, 
te pieniądze powinny w całości przejść na ten rok. Kwota 404 000,00 zł to jest kwota przeniesiona  
z zeszłego roku, obejmująca wszystko (projekt urzędu, windę i nadzór za 29 000,00 zł). 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przekazała, że zupełnie inna 
kwota była podana w WPF. 
Radna Joanna Radzięda przypomniała, że wg protokołu z sierpniowej sesji, na której odbyła się 
dyskusja o zwiększeniu kwoty na projekt budowy urzędu, początkowo na projekt mieliśmy  
ok 418 000,00 zł, w sierpniu pozostało ok. 259 000,00 zł. Pani przewodnicząca złożyła wniosek  



o zdjęcie kwoty 331 000,00 zł, które miało być zwiększeniem. Wniosek został przyjęty. Wniosek  
wynikający z tego jest taki, że coś jednak wydaliśmy w zeszłym roku na to zadanie. Następnie 
poprosiła Panią Skarbnik, żeby wyjaśniła: jaki był stan na koniec roku na tym zadaniu i jaki jest stan 
na początek roku, żeby Radni mogli się zorientować czy to jest zwiększenie czy przeniesienie 
środków z zeszłego roku. 
Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska przekazała, że dzisiaj nie może odpowiedzieć na to pytanie 
dlatego, że nie ma takiej informacji (stanu realizacji umowy). Dodała, że musi wrócić  
do dokumentów i spisać krok po kroku jak to wyglądało, bo nie chce udzielić nierzetelnej 
informacji.  
Radna Joanna Radzięda przekazała, że obawia się, iż jesteśmy w sytuacji, w której mamy same 
niedomówienia, bo zupełnie inna rozmowa była we wtorek na komisji, co innego słyszymy dzisiaj 
 i nie widzi możliwości, żeby Rada Gminy głosowała ten wniosek. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że najprościej można to przedstawić tak:  
uwagi zostały przyjęte przez branżystów zaproszonych na spotkanie przez Panią Zastępcę Wójta,  
nie zostaje wystawiona faktura, nie zostaje rozliczona praca projektowa i kwota przechodzi  
na przyszły rok w ramach tzw. wydatków niewygasających. Wyjaśnił, że takiej możliwości jednak  
nie ma z powodu tego, że umowa zawarta z firmą (biurem projektowym) zakłada czas jej realizacji 
do 2027 r. Gwarantuje ona zgodnie z przepisami budowlanymi 10% wartości umowy na nadzór 
autorski nad realizacją przedmiotu zamówienia. To jest dobry zapis, natomiast uniemożliwia  
nam poprzez zaangażowanie długofalowe środków, podpięcie tego pod środki niewygasające,  
bo mamy umowę, która musiałaby być zakończona, rozliczona do końca czerwca, a ona jest 
podpisana do 2027 r. Wyjaśnił też, że wydatki, o których mówiła Radna Joanna Radzięda, 
były kierowane na tytuł inwestycyjny w zakresie projektowania Urząd Gminy i nie wydano  
na ten cel ani złotówki. Natomiast z tej puli zapłacono spółce gminnej za obsługę inwestorstwa 
zastępczego w zakresie dokumentacji dla Urzędu Gminy (uzgodnienia, dodatkowy zakres dotyczący 
wyposażenia sal w części B, szereg spraw związanych z dokumentacją projektową).  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przekazała, że w projekcie 
budżetu na rok 2025 na zadanie - Suchy Las budowa budynku Urzędu Gminy w Suchym Lesie mamy 
kwotę 29 520,00 zł (to jest dokładnie kwota, która została z zeszłego roku).W pierwszej wersji 
uchwały budżetowej dostaliśmy zwiększenie o ok 139 tys. zł, następnie w e-mailu przesłanym przez 
Panią Skarbnik na podstawie wniosku kierownika WBI są informacje dotyczące zwiększenia  
dla Referatu Promocji oraz wniosek o zwiększenie o kwotę 404 880,00 zł (wniosek, który Pani 
Skarbnik dostała z Wydziału Budowlano-Inwestycyjnego). Zatem nie zwiększamy o mniejszą kwotę,  
tylko zwiększamy dokładnie o kwotę 404 880,00 zł (zakładając, że kwota 139 220,00 zł jest w tym), 
czyli zwiększamy o 404 880,00 zł, a pan (Wójt Gminy) twierdzi, że nie i stąd jest to zamieszanie. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera zilustrował przebieg wydarzeń: przygotowujemy projekt 
budżetu, jest październik, pytam co z urzędem, odpowiedź: spokojnie, dokumentację będziemy 
mieli w IV kwartale, zgodnie z deklaracją biura i rozliczymy. Projekt budżetu jest robiony i dotyczy 
tej kwoty 29 520,00 zł (kwota, którą za chwilę wydamy, bo nam firma wystawi fakturę  
w IV kwartale. Pojawia się na naradzie wniosek o konieczność zweryfikowania projektu pod kątem 
konstrukcji i wprowadzenia windy. Przedstawimy to na komisji, Radni na pewno to zrozumieją.  
Zgłosiłem wątpliwości w kwestii zrozumienia, ale Pani Wicewójt powiedziała, że to jest  
tak racjonalne, że można to wytłumaczyć, na pewno będzie zgoda, tym bardziej, że kwotę mamy  
w budżecie 2024. Nie wydajemy jej. Ona wraca do budżetu i piszemy o zwiększeniu, bo ta kwota 
nie została wydana i o tym cały czas rozmawiamy. Ta kwota nie została skonsumowana i może 
bardziej racjonalnym byłby zapis odtworzenie, a nie zwiększenie, odtworzenie kwoty na zapłacenie 
tej usługi. Przenosimy jakby tę całą dyskusję na temat rozliczeń z PIK-iem na 2025 r. W zasadzie 
to proszę Państwa mówimy o tym samym. Pani ma rację, ja jestem przekonany, że też mam rację.  



Kierownik WBI też to przedstawił. Pani Skarbnik niestety dzisiaj nie jest w stanie dokładnie podać 
kwot, bo to wymagałoby analizy dokumentów, które dotyczyły tego tytułu inwestycyjnego.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przekazała, że Radni mają 
świadomość tego, że Pani Skarbnik nie musi mieć tego gotowego, bo zmiany budżetowe 
przygotowuje na podstawie wniosków z referatów lub wydziałów i przedstawia w imieniu Wójta 
Gminy na sesji. Wniosek był o zwiększenie o 404 880,00 zł i o tyle zwiększamy, matematyka  
nie chce być tutaj bardziej pobłażliwa. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera wyjaśnił, że patrząc na to kasowo (chociaż formalnie  
jest tak jak Pani Przewodnicząca mówi, że zwiększamy budżet), pieniądze, których nie wydajemy  
zwiększają środki wolne do wykorzystania w roku następnym. Jesteśmy w roku 2025, na pierwszej, 
sesji w 2025 i pokazujemy to jako zwiększenie budżetu. To nie jest dobre zjawisko, ale my tych 
środków nie wydajemy, czyli przechodzą jako środki wolne (w rozumieniu kasowym,  
bo w rozumieniu formalnym one po prostu znikają jakby w czeluści niewykonania budżetu 2024 
i pojawiają się w budżecie na 2025 r. jako zwiększenie) na 2025 r. Nie zapominajmy, że cały czas 
funkcjonuje umowa z biurem i ta umowa jest w tym zakresie wykonywana przez zleceniobiorcę. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak zadał pytanie  
Pani Skarbnik, mamy jakby trzy kwoty już w tej chwili, bo pierwotnie w projekcie budżetu  
było zwiększenie o kwotę 139 200,00 zł, w autopoprawce jest kwota 404880,00 zł  
czy będzie Pani zgłaszała poprawkę do WPF-u w tym paragrafie i w tym zadaniu? Bo na chwilę 
obecną w WPF jest właśnie kwota 404 880,00 zł, a nie kwota 434 400,00 zł. 
Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska przekazała, że w nomenklaturze budżetowej, jeżeli mamy 
ustalony plan na dzień 1 stycznia, to każda zmiana na plus to jest zwiększenie planu, a każda 
zmiana na minus to jest zmniejszenie planu. Zwiększenie planu wynikać może z tego, że środki  
nie zostały wydane (tak jak w tej sytuacji), że był plan w roku 2024, Rada przyjęła zmianę (zgodnie  
z zasadą, że nie zmniejszamy planu do realnego wykonania), dlatego te kwoty pozostały w planie 
2024 dla niektórych inwestycji i teraz wprowadzamy je do budżetu na rok 2025, ale to nie jest 
zwiększenie wydatków, na nowe umowy, tylko to jest przeniesienie tych kwot, które pozostały 
niewykorzystane w poprzednim roku, ale w nomenklaturze budżetowej to jest zwiększenie. 
To nawet nie jest zmiana, bo my mamy przyjęty budżet tak, że mamy plan przed zmianami, 
zwiększenia, zmniejszenia, plan po zmianie, żeby było widać konkretnie, których pozycji dotyczy 
zwiększenie i zmniejszenie, a nie kwota per saldo. I dlatego to tak zawsze będzie, to tylko w opisie 
możemy podać z czego to wynika, czy to rzeczywiście jest zwiększenie planu, tak jak w pkt 1 
autopoprawki, czyli zwiększenie planu na zadania w promocji gminy. To jest kwota, która pozostała 
do zapłaty z roku 2024. Jeżeli chodzi o WPF, to chciałam zgłosić omyłkę pisarską, bo w łącznych 
limitach wydatków jest kwota prawidłowa, natomiast ponieważ WPF też jest pkt 2, to tutaj  
nie zgłaszam autopoprawki, tylko omyłkę pisarską, tak żeby te dwie kwoty były takie same. 
Radna Joanna Radzięda zadała pytanie Pani skarbnik: czy jest Pani w stanie nam powiedzieć  
jaki był stan na tym zadaniu na koniec roku. Czy to 404 880,00 zł to jest przeniesienie 1 do 1  
tego co nie zostało wydane w roku 2024, czy jednak w ramach tych ok. 404 tys. zł jest realne 
zwiększenie wydatku. 
Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska przekazała, że gdyby wiedziała, że ma się przygotować  
i przynieść sprawozdanie, to by to zrobiła, a na koniec roku przy budżecie na 2024 oraz projekcie  
i budżecie na rok 2025 nie pamięta wszystkich zadań inwestycyjnych. Dodała, że kierownik 
Wydziału Budowlano Inwestycyjnego dostał ode niej e-mail z prośbą, o na przygotowanie na sesję 
historii tego zadania z podaniem kwot. Nie musi tego robić skarbnik, ale mogę to zrobić jutro, 
przesłać Państwu e-mail, natomiast w tej chwili nie mam tutaj narzędzia i możliwości podłączenia 
się do bazy, żeby prosić Państwa o pół godziny czy godzinę przerwy i rozliczać dokumenty.  



Wiem, że taką wiedzę może posiadać zastępca kierownika Wydziału Budowlano - Inwestycyjnego, 
dlatego że wydział ten dostał polecenie od Pani Wicewójt, żeby rozliczyć wszystkie umowy. 
Kierownik Wydziału Budowlano-Inwestycyjnego Tomasz Mikołajczak przekazał, że nieszczęśliwie 
się złożyło, że koniec prac trzeciego etapu był pod koniec grudnia i ponieważ duża ilość uwag 
uniemożliwiła podpisanie protokołu, to pieniądze nie zostały wydatkowane pod koniec roku,  
jak było to planowane wcześniej. Nie złożyliśmy wniosku o przeniesienie całości tych pieniędzy, 
licząc na to, że jednak i dokumentacja będzie troszeczkę lepsza i uda się to wszystko szybciej zrobić. 
Nie udało się i teraz biuro projektowe, które wykonało swoją pracę (dzisiaj mam potwierdzone 
uzupełnienie wszystkich uwag), chciałoby wystawić fakturę, chciałoby dać protokół do podpisania, 
ale ja nie mogę protokołu podpisać, no bo nie mam tych środków. To są pieniądze za wykonanie 
dokumentacji projektowej, to są pieniądze przygotowane na nadzór autorski i to są pieniądze  
za windę. Sytuacja wygląda tak, że biuro wykonało swoją pracę, dokumentację oddało w terminie, 
umowa przewidywała czas na zgłoszenie poprawek i na wykonanie poprawek. Teraz chciałbym  
w jakiś sposób tę sprawę zakończyć 
Radna Joanna Radzięda zgodziła się z tym, że najbardziej poszkodowane w tej sytuacji jest biuro 
projektowe, które pracę wykonało i nie można mu zapłacić. Dyskusja nad budżetem, z racji tego,  
że materiałów jest dużo, trochę potrwa. Zaproponowała, żeby Wójt Gminy oddelegował kierownika 
do urzędu po dokumenty, żeby je przyniósł albo przyniósł to, co przygotowywał na naradę 
kierowników, a wtedy Radni będą mogli podjąć decyzję. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że bardzo szanuję czas Radnych i dodał, 
że jest to niemożliwe w ciągu dwóch-trzech godzin. Oznajmił, że była na tej naradzie. Kierownik 
przedstawił to dokładnie tak, jak w tej chwili. Dokumenty wpłynęły. Mamy czas na uwagi  
do dokumentacji. Mogliśmy to po prostu przyjąć. Możemy w sposób świadomy wykluczyć  
ten punkt sesji i przenieść go na następną sesję, jest to bardziej racjonalne. Chcemy przenieść 
środki, żeby w I kwartale zakończyć sprawę z projektantem i rozliczyć się. Bardzo chciałem,  
żeby to było w IV kwartale, a dziś byśmy mówili o nowej umowie na windę z biurem PIK. Oddzielna 
umowa na zmianę dokumentacji projektowej na windę, a stare dokumenty mielibyśmy do zera 
rozliczone w tamtym roku i byśmy dzisiaj tej dyskusji nie prowadzili. Proponuję do sprawy urzędu 
wrócić na lutowej sesji. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zaproponowała, żeby Pani 
Skarbnik wycofała autopoprawkę, a druga pozycja zostanie dopisana jako wniosek do uchwały 
budżetowej. 
Kierownik Wydziału Budowlano-Inwestycyjnego Tomasz Mikołajczak przekazał, że jego zdaniem 
szkoda czasu. Jest nierozliczona umowa, która jest podpisana z biurem projektowym (Radna Joanna 
Radzięda chce, żebym przyniósł jakieś dokumenty, ale jakie dokumenty mam przynieść?).  
Jest do zapłacenia 265 000,00 zł z umowy głównej. Musimy przenieść potrzebna pieniądze,  
na nadzór autorski i musimy mieć zagwarantowane pieniądze na windę. Łącznie daje to kwotę  
404 000,00 zł o którą wnioskowałem i dla mnie sprawa jest prosta. Co więcej mógłbym dodać?  
Co więcej mógłbym przynieść? 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przekazała, że jej zdaniem Radna 
Joanna Radzięda pytała o te kwoty, które kierownik WBI wymienił, ale wymienił tylko jedną kwotę 
w całości – 265 000,00 zł (to jest kwota do umowy głównej). Zapytała ile będzie kosztował nadzór 
autorski, bo kierownik WBI wymienił nadzór autorski, ale nie podał kwoty. 
Kierownik Wydziału Budowlano-Inwestycyjnego Tomasz Mikołajczak przekazał, że na nadzór 
autorski przeznaczona jest kwota ok. 30 tys. zł. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska sprecyzowała, że jest to kwota 
29 520,00 zł, która jest w uchwale budżetowej. 



Kierownik Wydziału Budowlano-Inwestycyjnego Tomasz Mikołajczak potwierdził i dodał,  
że około 10% to były zmiany projektowe wynikające ze zgłoszonych wcześniej poprawek. 
autorski przeznaczona jest kwota ok. 30 tys. zł. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska oznajmiła, że można użyć 
kalkulatora. Jeśli mamy 404 880,00 zł, a te dwie pozycje, które zliczyłam, czyli 265 000,00 zł umowa 
główna i 29 520,00 zł na nadzór inwestorski i to odejmiemy… 
Kierownik Wydziału Budowlano-Inwestycyjnego Tomasz Mikołajczak wtrącił, że trzeba dodać  
do tego windę. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska kontynuowała, to zostanie  
nam 110 360,00 zł. 
Kierownik Wydziału Budowlano-Inwestycyjnego Tomasz Mikołajczak dodał, że od tego trzeba 
jeszcze odjąć windę. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska: odjąć czy dodać, dopytywała. 
Kierownik Wydziału Budowlano-Inwestycyjnego Tomasz Mikołajczak przekazał,  
że jako dodatkowy wydatek. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska: może to 110 360,00 zł.  
to jest ta winda - dopytywała. Ja pytam, nie zgaduję. 
Kierownik Wydziału Budowlano-Inwestycyjnego Tomasz Mikołajczak przekazał, że na windę 
przeznaczono ok. 60 000,00 zł. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przekazała, że jej zdaniem 
najlepszym rozwiązaniem będzie zostawienie tego tematu i otrzymanie pełnego rozpisania  
tych kwot, żeby Radni dokładnie wiedzieli nad czym głosują. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że pomocne do podjęcia decyzji materiały, 
zostaną dostarczone w ciągu 20 minut i poprosił o przerwę. 
Radny Jarosław Dudkiewicz przekazał, że nie zna treści umowy projektowej, ale nie bardzo 
rozumie istotę (w tej chwili) wypłacania i w ogóle dyskusji wokół tzw. nadzoru autorskiego.  
Dodał, że temat trzeba jeszcze raz przedyskutować na komisji, ale nadzór autorski w swojej istocie 
to jest obowiązek projektanta, który nadzoruje swoją pracę w trakcie powstawania obiektu.  
Wtedy projektant ma obowiązek nadzorować swoje rozwiązania, które są wdrażane na budowie.  
Przekazał też, że nie bardzo rozumie w jakim trybie ten nadzór autorskich się pojawia i poprosił  
o wyjaśnienie tego. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przyznał rację Radnemu Jarosławowi Dutkiewiczowi,  
że nadzór autorski jest zazwyczaj jednokierunkowy, że biuro projektowe budzi się, gdy ktoś  
nie stosuje takich rozwiązań, które biuro sobie uzgodniło z dostawcą materiału wcześniej, wtedy się 
budzą. Dodał, że przy różnych realizacjach w ramach partnerstwa publiczno-prywatnego  
jest to standardowy zapis, który pozwala pilnować, żeby partner prywatny wykonywał zadanie  
w takim trybie, w oparciu o taką dokumentację, jaką przyjął zleceniodawca. W tym przypadku 
wykonał to projektant i dotyczy to takiej formuły realizacji, a nadzór autorski jest świetnym 
uzupełnieniem, zazwyczaj o wiele droższego nadzoru inwestorskiego. Wójt Gminy zwrócił uwagę  
na wydłużenie tej umowy do 2027 r. po to, aby realizując to w latach 2026 - 2027 (w umowie  
jest taki zapis, który daje nam możliwość aneksowania umowy z biurem projektowym wyłącznie  
w części nadzoru autorskiego, do kwoty nie wyższej niż 10% kwoty głównej) mieć gwarancję, 
że będzie to realizowane w oparciu o dokumentację, która będzie własnością Urzędu Gminy.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła przerwę. 
 
Przerwa (01:34:05 *) 
Wznowienie obrad (01:57:21 *) 
 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poinformowała o wznowieniu 
obrad. 
Kierownik Wydziału Budowlano-Inwestycyjnego Tomasz Mikołajczak przekazał, że kwota umowy 
do rozliczenia za 2024 r. to jest 265 679,00 zł. Kwota za roboty dodatkowe to 29 520,00 zł. 
Kwota za nadzór autorski w trakcie trwania budowy to 29 520,00 zł. Koszt windy to 78 720,00 zł. 
Razem daje to kwotę 403 439,00 zł. Ja tu nie zaokrąglałem, już nie brałem tych groszy, które tam 
były, więc 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska podsumowała, że zwiększenie 
było do całościowej kwoty 404 880,00 zł, jaką mieliśmy w zmianie. Dodała, że w autopoprawce 
mamy faktycznie zwiększenie o 404 880,00 zł, plan po zmianie to kwota 434 400,00 zł.  
Musielibyśmy chyba w tej autopoprawce zrobić od razu korektę do 404 880,00 zł, czyli zwiększenie 
będzie o 375 360,00 zł do kwoty 404 880,00 zł i wtedy to będzie zgodne z WPF,  
która jest w materiałach na sesję. Następnie zapytała, czy te zmiany są akceptowane  
przez Panią Skarbnik i Wójta Gminy, żeby to już przegłosować. 
Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska zgłosiła wniosek o zmianę autopoprawki w pozycji nr 2  
i w pozycji zwiększenie, wpisać kwotę 375 360,00 zł i wtedy w planie po zmianie będzie  
404 880,00 zł, a WPF pozostanie bez zmian. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
wprowadzenia autopoprawki Wójta Gminy. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Brak głosu – 2: Małgorzata Wejman i Michał Dziedzic. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że autopoprawka 
została przyjęta. 
Mecenas Henryk Kuligowski przekazał, że w jego odczuciu i z tego co obserwuje, głosowaliśmy 
autopoprawkę do projektu budżetu (ona została tylko sprostowana przez wnioskującego).  
Teraz mamy nowy projekt uchwały budżetowej i rozpoczynamy debatę.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię 
Przewodniczącą Komisji Budżetu Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radną Sylwię Sawińską. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja nie opiniowała projektu uchwały, gdyż jej członkowie spodziewali się,  
że będą w nim zmiany. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przekazała, że pocztą 
elektroniczną przyszła wiadomość dotycząca zdjęcia kwoty 200 000,00 zł na projekt budynku  
do obsługi terenu zielonego, integracji społeczności lokalnej przy ulicy Sportowej  
w Zielątkowie, wg koncepcji opracowanej w roku 2018. Zdjęcie kwoty 200 000,00 zł  
było już w projekcie w 2024 r., a na Komisji Budżetowej związanej z procedowaniem budżetu, 
wprowadziliśmy kwotę ok. 197 tys. zł (klasyfikacja 9-2-1) i to jest kwota wystarczająca na realizację 
tego projektu.  
Kierownik Wydziału Budowlano-Inwestycyjnego Tomasz Mikołajczak przekazał, że jest to kwota 
wystarczająca, ponieważ mamy podpisaną już umowę z wykonawcą projektu na kwotę umowną 
159 408,00 zł. 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zadała pytanie dotyczące pozycji 
Golęczewo - budowa kanalizacji sanitarnej w ulicach: Wiśniowa, Pszczelarska, Gryczana, Pszenna, 
Rolna, Zbożowa. Jest to zadanie, do którego mamy dofinansowanie z programu Polski Ład  
na kwotę 1 862 000,00 zł i teraz mamy zwiększenie o 1 000 030,00 zł. 2 września podpisaliśmy 
umowę i kwota z przetargu to 1 987 496,18 zł. 
Kierownik Wydziału Budowlano-Inwestycyjnego Tomasz Mikołajczak potwierdził te kwoty  
(1 862 000,00 zł z Polskiego Ładu, kwotę umowy z wykonawcą – 1 987 000,00 zł) Dodał,  
że do tego dochodzi nadzór 73 800,00 zł. Wnioskowaliśmy o zwiększenie do tej umowy głównej  
i do nadzoru (tutaj nam brakuje środków). Wnieśliśmy o zwiększenie w związku z propozycją 
wykonania ulicy Oświatowej (mamy pozwolenie na budowę) i chcieliśmy położyć płyty na ulicy 
Lipowej. W dyskusji była mowa o tym, że tam nie ma mieszkańców, natomiast odbywa się  
tam ruch, chodzą dzieci do szkoły, jeżdżą samochody i stąd ten pomysł. Na ulicę Oświatową – 
700 000,00 zł i 130 000,00 zł na płyty w ulicy Lipowej. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska dopytywała, czy są to są pozycje, 
których nie było w projekcie budżetu na 2025 r. Ulica Oświatowa i płyty, które zazwyczaj  
są w Referacie Komunalnym w jednym worku. 
Kierownik Wydziału Budowlano-Inwestycyjnego Tomasz Mikołajczak przekazał, że z płytami  
jest różnie, bo w zeszłym roku na ulicach Reja i Prusa, na wniosek mieszkańców, Wydział 
Budowlano-Inwestycyjny położył płyty, więc nie widzi przeszkód, żeby położyć je również w ulicy 
Lipowej. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska złożyła formalny wniosek  
o zmniejszenie kwoty brakującej na realizację zadania: Golęczewo - budowa kanalizacji sanitarnej  
w ulicach: Wiśniowej, Pszczelarskiej, Gryczanej, Pszennej, Rolnej i Zbożowej. 
Kierownik Wydziału Budowlano-Inwestycyjnego Tomasz Mikołajczak poinformował, że mamy 
wykonawcę, mamy pozwolenie na budowę i mamy nadzór. Jeżeli nie zrobimy tego teraz, 
to nie wiadomo, kiedy będzie okazja. Teraz można to za „jednym zamachem” zrobić, mielibyśmy 
kolejny fragment z tego pozwolenia na budowę, które jest dość stare. Poprosił również Radnych, 
żeby się zastanowili i przemyśleli to. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przypomniała, że umowa została 
podpisana 2 września, czyli znacznie przed procedowaniem budżetu i dodała, że nie rozumie, 
dlaczego pomysł, żeby zrobić jednocześnie dwie następne ulice nie znalazł swojego 
odzwierciedlenia w budżecie na rok 2025. 
Kierownik Wydziału Budowlano-Inwestycyjnego Tomasz Mikołajczak poinformował, że to jego 
niedopatrzenie. Dodał, że realizowane zadania opierają się na projektach sprzed kilku lat. 
Natomiast zadania aktualnie realizowane obejmują również przyłącza do nowych mieszkańców, 
którzy już tam mieszkają, a nie byli ujęci projektem, a także tych, którzy zamierzają budowy 
rozpocząć. Przekazał, że jeżeli pieniądze będą wyliczone co do złotówki, to znowu może zajść 
sytuacja, że za miesiąc WBI będzie wnioskować o dwa, trzy albo pięć przyłączy, a chciałby uniknąć 
takiej sytuacji. Wyraził życzenie, żeby Radni zgodzili się na kwotę 1 030 000,00 zł, a jeżeli nie,  
to żeby chociaż uwzględnili jakieś dodatkowe przyłącza do mieszkańców, którzy zgłaszają 
zapotrzebowanie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała, czy mamy więcej  
takich mieszkańców z różnych innych miejsc w gminie, którzy zgłaszają się z prośbą o podłączenie. 
Kierownik Wydziału Budowlano-Inwestycyjnego Tomasz Mikołajczak poinformował, że podczas 
prowadzenia każdej inwestycji (kanalizacja sanitarna), przynajmniej raz w tygodniu dostaje telefon 
od mieszkańca, który chce kupić działkę, który kupił działkę, który zamierza się budować. Dodał,  
że chciałby uniknąć sytuacji, że wybudujemy ulicę i za chwilę będziemy wpuszczali kogoś,  
kto będzie to rozkopywał, bo będzie robił jedno przyłącze. Przekazał, że w ubiegłym roku 



zrealizowano inwestycje na ulicy Spacerowej i Pagórkowej, gdzie wyprzedzająco wykonano 
przyłącza do nieruchomości po to, żeby później nie niszczyć nawierzchni. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przekazała, że takich miejsc, 
gdzie wykonujemy inwestycje i zgłaszają się mieszkańcy jest znacznie więcej niż tylko ulica 
Oświatowa. Dodała, że po to robimy budżet na dany rok, żeby realizować zadania wpisane  
do tego budżetu. Mamy zwiększenie, jak ktoś nie zwrócił uwagi, zmiany w planie wydatków 
majątkowych Gminy Suchy Las w 2025 r. Na sesji (16 grudnia) uchwalony był budżet. Zwiększenie 
opiewa na kwotę 5 786 215,21 zł. Nie wyobrażam sobie, że będziemy takie zwiększenia robić  
co miesiąc, nie realizując zadań, które są wpisane w harmonogramie przetargów do realizacji.  
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przypomniał, że omawiany rejon był wcześniej objęty 
dwoma porozumieniami ze spółką Aquanet. Nie było wtedy mowy o Polskim Ładzie, robiliśmy  
to na podstawie ogólnej ramowej umowy z Aquanetem jako inwestor zastępczy. Zapytał czy Radni 
przypominają sobie dużą akcję inwestycyjną, podczas której wymieniano rury azbestowe 
na wniosek Sołtysa. Wykonano wtedy kilka ulic mniej, ale obiecaliśmy sobie wtedy, że będziemy 
traktowali tę dokumentację i wydane wcześniej pozwolenia jako pewnego rodzaju zobowiązanie. 
Wtedy też zawarliśmy porozumienie z mieszkańcami ulicy Oświatowej, oni zbudowali sami 
wodociąg, a my mieliśmy zrealizować kanalizację. Był to błąd po stronie urzędu, ale to błąd, 
który jeszcze można naprawić. Nasi mieszkańcy, niezależnie przy której ulicy mieszkają,  
w której miejscowości mieszkają, mówią o gminie. Nie mówią o Radzie Gminy, o Wójcie,  
o kierowniku, o Wydziale Inwestycji. Oni jako mieszkańcy gminy mają oczekiwanie w stosunku  
do gminy. Jeżeli dzisiaj mamy taką możliwość, że na pozwolenie na budowę,  
pod tę dokumentację, możemy (oczywiście decydując również o zwiększeniu budżetu) zrealizować 
ulicę Oświatową, odcinek od Lipowej do Gryczanej i ulicę Boczną, która miała szansę  
na zrealizowanie tego w ramach programu ,,Odnowy Wsi'', ale podjęliśmy wtedy jako gmina inną 
decyzję, to dzisiaj musimy coś z tą drogą zrobić, bo ona jest po prostu w fatalnym stanie.  
Wójt Gminy zwrócił się do Rady Gminy z prośbą o to, żeby dokonać zwiększenia i zwiększyć zakres 
inwestycyjny tak, aby można było wykonać dużą liczbę przyłączy. Zdecydowanie poprawimy  
tym wskaźniki odbioru ścieków surowych w gminie i spełnimy oczekiwania mieszkańców  
oraz zobowiązanie wobec nich. Dodał, że są mieszkańcy, którzy mają dylemat, czy budować 
szambo, czy przyłączyć się do kanalizacji. Wiedzą, że jest taka szansa, jest dokumentacja 
i pozwolenie na budowę. Budując dom muszą podjąć decyzję, czy zbudować szambo i pisać 
wniosek o kanalizację, a później to szambo likwidować, czy czekać na przyłączenie się do sieci. 
Dzisiaj na podstawie tego, co już mamy w rękach jest szansa zrealizować to zadanie (ulica 
Oświatowa to jest ok. 700 m.). Kończąc wypowiedź, Wójt Gminy złożył wniosek do Rady Gminy  
o zwiększenie kwoty na zadanie o 1 030 000,00 zł. 
Radna Joanna Radzięda przekazała, że nie wszyscy Radni uczestniczą w Komisji Budżetowej,  
a tym bardziej mieszkańcy nie mają okazji usłyszeć tego co się tam mówi. Poprosiła, aby Wójt 
Gminy albo kierownik WBI wyjaśnili, skąd się wzięły te pozycje i dlaczego nie było ich w projekcie 
budżetu, którym Radni zajmowali się w grudniu. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przekazała, że każdy Radny 
podpisuje się pod tym, żeby wszyscy mieszkańcy już mieli kanalizację. Dobrze by było,  
żeby każdy nowy mieszkaniec, który kupuje działkę, miał od razu podłączenie i nie musiał szukać 
innych rozwiązań. Przypomniała, że Suchy Las Wschód do tej pory nie ma jeszcze kanalizacji  
i prace jeszcze nie ruszyły. Zwiększanie wydatków w budżecie w styczniu, na kolejne ulice, jeszcze 
nie wymieniając ich, nie robiąc pozycji oddzielnych zadania, jest dziwne. Przetarg się odbył. Umowa 
została podpisana 2 września 2024 r., a teraz mamy zwiększyć kwotę na wydatki  
o 1 030 000,00 zł, dodając ulicę Oświatową i ulicę Gryczaną.  
 



Kierownik Wydziału Budowlano-Inwestycyjnego Tomasz Mikołajczak poinformował,  
że ulica Oświatowa nie mogła być wcześniej ujęta w tym postępowaniu, dlatego że w zeszłym roku 
przeznaczono na to zadanie 3 500 000,00 zł. Wynikało to z kosztorysów inwestorskich. Firmy złożyły 
bardzo korzystne oferty i okazało się, że ta kwota była większa i wykorzystując to, że zostały 
pieniądze, zapadła decyzja, że skoro jest jedno zadanie obok drugiego, żeby wykorzystać możliwość 
realizacji tego zadania. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zadała pytanie kierownikowi 
WBI, skąd jest ta kwota, skąd wie, że to będzie 1 030 000,00 zł, a nie 1,5 mln zł. Dodała, że przecież 
nie było przetargu. 
Kierownik Wydziału Budowlano-Inwestycyjnego Tomasz Mikołajczak poinformował, że mamy 
kosztorys inwestorski na kwotę, której nie pamięta. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przekazała, że przed chwileczką 
powiedział, że wcześniej mieliśmy kosztorys na 3 500 000,00 zł, a oferty były tak atrakcyjne,  
że z Polskiego Ładu zrobiliśmy sześć ulic. 
Kierownik Wydziału Budowlano-Inwestycyjnego Tomasz Mikołajczak poinformował, że cieszy się  
z tego powodu. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przekazała, że Radni też są z tego 
powodu zadowoleni. 
Kierownik Wydziału Budowlano-Inwestycyjnego Tomasz Mikołajczak dodał, że ogłaszając 
przetarg, bazujemy na kosztorysach inwestorskich, które są weryfikowane, natomiast wiadomo,  
że jak firmy ostro walczą o zlecenia na rynku, to potrafią bardzo mocno zejść z cenami. 
W kosztorysie inwestorskim była dużo wyższa kwota, oferty były niższe i pojawiła się możliwość 
wykorzystania tego, dlatego dołożono to zadanie. 
Radna Joanna Radzięda przypomniała, że prosiła o wyjaśnienia, jak to się stało, że te pozycje 
budżetowe z wydatków majątkowych, nie znalazły się w projekcie budżetu, który Radni otrzymali  
i nad którym pracowali od listopada do grudnia. Dlaczego one pojawiają się dopiero teraz. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przypomniał, że ranga uchwały budżetowej, tzw. plan 
finansowy jest poprzedzona zdecydowanie dłuższą procedurą, niż jej zmiany. Natomiast ten skutek, 
czyli stworzenie możliwości formalnych i finansowych do realizacji pewnych zamierzeń  
jest ten sam. Czy mówimy o zmianie uchwały budżetowej, czy o uchwale budżetowej głównej, 
to nie ma to generalnie większego znaczenia. Nie zostało to ujęte i przedstawione do uchwały 
budżetowej, natomiast nie pozostaje nam nic innego, jak uderzyć się w pierś i powiedzieć,  
że to jest błąd, który można naprawić i w związku z tym przedstawiamy Radzie Gminy propozycję. 
Jeżeli jest taka możliwość i Rada Gminy podejmie taką decyzje, to po prostu zrobimy jedną ulicę 
więcej, przeznaczając na to z budżetu gminy kwotę 1 030 000,00 zł, o którą wnioskujemy. 
Radna Joanna Radzięda przekazała, że nie pytała o Golęczewo, lecz o 14 pozycji budżetowych,  
o których „się zapomniało” przy procedowaniu budżetu na ten rok. Bo gdyby to było jedno zadanie, 
być może byłoby to akceptowalne, ale mówimy o kilkunastu pozycjach. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że możemy każdą pozycję opisać  
i scharakteryzować. Dodał, że jeśli dajemy dyskutujemy o tym i każda decyzja na końcu dyskusji,  
jest racjonalną decyzją, naszą wspólną decyzją budżetową, to osobiście nie widzi w tym powodów 
do podnoszenia głosu i do emocji. Jeżeli Rada Gminy zagłosuje na nie, to będzie nie,  
a jeśli na tak, mieszkańcy zasługują na to, żeby przy okazji tej roboty, zamienić dokumentację  
w kanalizację sanitarną, to tak zrobimy. 
Radny Jarosław Dudkiewicz wskazał, że w dyskusji padł zwrot - kosztorys inwestorski. Wygląda  
to tak, jakby to była coś, co ma być wytrychem, czy też rozwiązaniem wszystkich problemów,  
o których mówimy. Spotykamy się, rozmawiamy o tematach budżetowych, przygotowujemy 
budżet, staramy się każdą złotówkę poprawnie wydawać. Dodał, że jest zaskoczony tym,  



że Rada Gminy ma dołożyć środków w takim trybie. Zaznaczył, że jest za tym, żeby te ulice 
realizować, żeby realizować wszystkim kanalizację, ale jest wzburzony, kiedy słyszy, że mamy wydać 
kolejny milion dodatkowo. Zasugerował, że być może kosztorys inwestorski nie jest dobrze 
przygotowany. Dodał, że gmina nie ustaliła żadnego trybu weryfikacji takiego kosztorysu, 
który przecież nie jest żadną świętością. Czasami są one zawyżone albo nie do końca poprawnie 
wykonane. Wyraził niezadowolenie z faktu, że gmina ich nie weryfikuje, że nie mamy żadnego 
mechanizmu kontrolnego, a może warto by było zająć się takim dokumentem w obecności 
fachowców albo autorów takich kosztorysów. Kosztorysy inwestorskie różnych autorów potrafią się 
różnić od siebie o kilkadziesiąt procent. Przekazał również, że jest przeciwny szybkiemu 
podejmowaniu takich decyzji, bo musimy jak najwięcej zrobić w naszej gminie, a mieszkańcy 
czekają na wiele inwestycji. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że są dwie możliwości weryfikacji. Zarówno 
kosztorys jak i kwota zapisana w budżecie podlegają temu samemu mechanizmowi weryfikacji.  
To jest mechanizm rynkowy, czyli postępowanie przetargowe. I to jest najlepsza weryfikacja. 
Następnie zadał pytanie Radnemu Jarosławowi Dutkiewiczowi, w jaki sposób chciałby 
zweryfikować kosztorys inwestorski. Innemu projektantowi dać do oceny, a potem drugiemu  
i kolejnemu? Nie. Najprościej jest ogłosić przetarg, który to zweryfikuje. Jeżeli dokumentacja  
jest poprawnie wykonana, to rynek najlepiej zweryfikuje kosztorys inwestorski. Wójt Gminy zwrócił 
uwagę na to, że w naszej gminie stosujemy dwa modele. Są inwestycje, które realizujemy nie mając 
gwarantowanej w budżecie pełnej kwoty pod kosztorys inwestorski i takie, które wymagają 
dofinansowania, a wtedy prosimy o zwiększenie budżetu. Gdy jest zwiększony decyzją Rady Gminy, 
wtedy zadanie realizujemy, jeżeli nie, upływa okres związania ofertą i sprawa umiera. Oba modele 
są prawidłowe i praktyczne. Oczywiście w literaturze i orzecznictwie prawdopodobnie znajdziemy 
opinie, że bardziej prawidłowy jest ten pierwszy, bo posiada margines, rezerwę. Drugi jest bardziej 
nastawiony na sprawczość, wiemy, że mamy wolne środki, przy dobrej woli Rady dołożymy trochę 
pieniędzy i realizujemy.  
Radny Jarosław Dudkiewicz oznajmił, że w zasadzie zgadza się z Wójtem Gminy. Przypomniał, 
że rozmawiano o przykładach gmin ościennych, jak próbują sobie z tym radzić. Wskazał,  
że są różne metody weryfikacji. Kosztorys inwestorski jest przyjęty na podstawie katalogu norm, 
z którego wybierane są pozycje. Już na tym etapie można pewne działania optymalizować.  
W momencie, gdy nastąpiły zmiany strukturalne dotyczące Referatu Budowlano-Inwestycyjnego 
liczyliśmy, że doprowadzimy do takiej sytuacji, że zacznie się optymalizacja kosztów. Zwróciłem 
uwagę na to, że tuż po uchwaleniu w grudniu uchwały budżetowej, kierownik WBI był uprzejmy 
zasygnalizować zwiększenie kwoty o setki tysięcy, czy o milion nawet, podając za argument 
kosztorys inwestorski jako przyczynę tego zwiększenia. Chcielibyśmy (Komisja) trochę czasu, 
żeby to to przeanalizować, żeby można było pewne rzeczy no zoptymalizować. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak zadał pytanie Pani 
Skarbnik, W projekcie budżetu na rok 2025 r. znalazło się dużo pozycji w wydatkach majątkowych,  
a teraz zwiększamy wydatki o ok. 5 236 000,00 zł. Czy w związku z tym, zwiększamy również 
deficyt, czy posiadamy jeszcze wolne środki i pokrywamy to z wolnych środków.  
Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska przekazała, że wolne środki powoli już się kończą.  
Przekazała, że ze względu na uwagę Regionalnej Izby Obrachunkowej, dotyczącą wskazania  
w uchwale budżetowej jako źródła sfinansowania deficytu wolnych środków, chciałaby,  
aby do końca marca, czyli do rozliczenia budżetu, już tej pozycji nie zwiększać i poczekać  
do ostatecznych wyliczeń wolnych środków, które się robi po zrobieniu bilansu. Przypomniała też  
o tym, że w ubiegłym roku zwracała uwagę na brak możliwości wykonania niektórych zadań 
inwestycyjnych i była propozycja przeniesienia ich na rok 2025, jednak tak się nie stało. W związku 
z tym, w tym roku też będą takie przesunięcia związane z rozliczaniem zadań z roku 2024.  



Są też pozycje, które wynikają z otrzymania dofinansowania i konieczności dostosowania kwot  
do wniosków i harmonogramów. Dotyczy to min. Wdrożeń i ścieżki rowerowej. Obserwowano jak 
te zadania zostały wykonane i kiedy wykonawca składał faktury. Musiała nastąpić korekta budżetu  
i WPF. Są też takie zadania, o wprowadzenie których wnioskował Referat Zamówień Publicznych  
i Środków Zewnętrznych, bo pojawiła się możliwość złożenia wniosków min. na instalację systemów 
gromadzenia wody odpadowej, program parasolowy również dla budynków użyteczności 
publicznej, to jest odpowiednio kwota 400 000,00 zł - wkład własny i 500 000,00 zł dla budynków 
użyteczności publicznej. O terminach konkursu dowiedziano się na początku roku, stąd też dyskusja 
o możliwości dofinansowania tego typu zadań inwestycyjnych i wniosek do Rady Gminy, 
o wprowadzenie nowych zadań, o których rozmawialiśmy w zeszłym roku, ale nie wiedzieliśmy, 
czy będą programy, do których będziemy mogli aplikować.  
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera wrócił jeszcze do tematu kosztorysów inwestorskich 
przypominając, że Radny Dudkiewicz odnosząc się do propozycji składanej do Wójta Gminy 
przez kierownika WBI oraz propozycji składanej do Rady Gminy przez Wójta Gminy. Odpowiedział, 
że istnieje możliwość weryfikacji kosztorysów na podstawie średnich z ostatnich postępowań 
przetargowych w gminie. Wójt Gminy Czerwonak przekazał w rozmowie z Wójtem Gminy Suchy 
Las, że w gminie Czerwonak odchylenie w stosunku do kosztorysów inwestorskich wynosi ok. 20% 
w dół. Moglibyśmy przyjąć, że na przykład kwotę 700 tys. zł zmniejszamy o 140 tys. zł, 
do 560 tys. zł. Łatwiej byłoby uzyskać aprobatę Rady Gminy, gdyby kwota była mniejsza. Natomiast 
nie ma żadnej gwarancji, że u nas będzie to 20%, bo może być 15%, 10% albo dokładnie taka kwota 
jak w kosztorysie. Wtedy musiałbym wrócić z tym tematem do Rady Gminy i powiedzieć, nie udało 
się i trzeba zwiększyć wydatki o 140 tys. zł. Wiem, jakich mógłbym się spodziewać wtedy pytań 
albo zastrzeżeń do takiego trybu, dlatego powiedziałem, że ten tryb jest bezpieczniejszy,  
bo zostają nam pieniądze i nie muszę o dodatkowo kwoty prosić, bo eksperyment się nie powiódł. 
Nie wiem, jaka będzie kwota w przetargu. Życzmy sobie, żeby była np. 20% niższa, a może nawet 
więcej, ale może nie będzie. Dlatego przyjmujemy kwoty z kosztorysów.  
Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska uzupełniając wypowiedź wyjaśniła, że wszelkie 
przeniesienia czy zwiększenia kwoty w budżecie, będą powodowały zwiększenie deficytu,  
a jako źródła jego pokrycia będziemy wskazywać zaciąganie długu. Przez dwa ostatnie lata  
nie zaciągaliśmy długu, w związku z tym dług, który mieliśmy planowany w roku 2023 i 2024 
przenieśliśmy na rok 2025 i można powiedzieć, że wolne środki, które zostaną z lat poprzednich, 
będą finansowały inwestycje, które są przenoszone, bo nie zostały zapłacone w roku 2024. 
Natomiast te 50 milionów, jest na nowe inwestycje, które w tegorocznym budżecie się znalazły.  
Jeśli będziemy mieli środki zewnętrzne, bo w tej chwili realizujemy kilka przetargów w ramach ZIT,  
(mamy otrzymać środki unijne, ale czasami zapłata środków unijnych następuje po dwóch - trzech 
latach od zakończenia inwestycji), a najczęściej środki unijne, to są środki wypłacane w formie 
refundacji, czyli najpierw gmina musi zapłacić za daną inwestycję, na podstawie promesy  
lub umowy możemy je planować w budżecie, ale na pewno nie bieżącego roku, ponieważ  
po zakończeniu inwestycji odbywa się kontrola każdego zadania inwestycyjnego,  
na które otrzymujemy dotacje, później całego postępowania przetargowego, całego procesu 
księgowania, płatności i dopiero po zaakceptowaniu i po pozytywnym wyniku kontroli, gmina może 
liczyć na środki. Jeśli chodzi o pieniądze z Polskiego Ładu, to również najpierw gmina musi zapłacić 
swoją część, czyli wkład własny do każdego projektu, a dopiero później, na wniosek, BGK otwiera 
okna płatnicze i wtedy gmina dostaje pieniądze w wysokości równowartości umów z Polskiego 
Ładu. Dlatego planowanie środków zewnętrznych jest tak trudne, ponieważ trudno jest 
przewidzieć, kiedy inwestycja zostanie zakończona i rozliczona i w jakim terminie dysponent  
tych środków, czyli najczęściej Urząd Marszałkowski dokona kontroli, zaakceptuje i dokona 
przelewów. Pieniądze za inwestycje wrócą do nas, na postawie tej wiedzy jest możliwość zaciągania 



tzw. kredytów na prefinansowanie, są to kredyty, których wysokość nie jest zaliczana do długu. 
Występujemy w procesie ciągłym o środki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. 
Niedawno podpisano wniosek o dofinansowanie zadań związanych z opieką nad zwierzętami,  
na zakup karmy, zabiegi kastracji. O każde środki, które są dostępne, gmina stara się wnioskować. 
Przy opisie do zmian dochodów, również wystąpiliśmy do Prezesa Rady Ministrów. W programie 
Polski Ład, wystąpiliśmy o zgodę na zmianę przeznaczenia kwoty 900 tys. zł, na modernizację starej 
remizy w Golęczewie, na którą mamy podpisaną promesę. Dlatego musieliśmy zdjąć dochody,  
bo nie mamy po stronie wydatków adekwatnej inwestycji, bo taka pozycja związana z remontem 
starej remizy w budżecie się nie znalazła. Mamy dużo opcji, które czekają w poczekalni,  
ale do momentu uzyskania pewności, że one będą w tym roku, nie wprowadzam ich do budżetu,  
ze względu na brak pewności co do środków finansowych. Rozpoczynamy również projekt związany 
z opłatą reklamową. Do końca stycznia jest termin składania deklaracji. Osobiście zauważyłam  
jak się zmienia krajobraz, ile reklam znika, ile tablic jest do wynajęcia. Nie spodziewamy się dużych 
pieniędzy, ale one będą. Oczywiście nie pokryją one naszego deficytu. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przekazała, że biorąc pod uwagę 
to, co powiedziała Pani Skarbnik, że nasz deficyt jest coraz większy, i wchodzimy teraz już w dług, 
podtrzymuje swój wniosek o zmniejszenie kwoty przy zadaniu IBI WPF 2024 0300 z kwoty  
1 030 000,00 zł do kwoty 240 000,00 zł. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
zmniejszenie kwoty z zadania IBI-WPF-2024-0300 Golęczewo - budowa kanalizacji sanitarnej,  
z kwoty 1 030 000,00 zł do kwoty 240 000,00 zł. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 9: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Radosław Banaszak, Kacper Czaczyk, 
Jarosław Dudkiewicz, Krzysztof Łączkowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 4: Wiesława Prycińska, Andrzej Bartkowiak, Leszek Gralak,  
Robert Rozwadowski. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że wniosek  
został przyjęty.  
 
Radny Jarosław Dudkiewicz przekazał, że zadał pytanie na Komisji Budżetowej w pozycji związanej 
z realizacją ścieżki rowerowej na ulicy Muchomorowej. W WPF pojawiła się kwota 300 000,00 zł 
za odcinek ścieżki rowerowej między odnogami Ptasiego Zaułka. Dodał, że wydaje mu się, 
że to była kwota 200 000,00 zł. Była o tym mowa na komisji i to jest chyba błąd. Ta ścieżka  
ma długość 180 metrów bieżących i koszty jej budowy nie mogły nagle tak bardzo wzrosnąć. Radny 
Jarosław Dutkiewicz poprosił o wyjaśnienie. 
Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska wyjaśniła, że w pozycji wydatków majątkowych 1.3.90 
mamy zadanie w pozycji 1.3.2.90 - osiedle Grzybowe - modyfikacja projektu i wykonanie drogi 
rowerowej na ulicy Muchomorowej. Zdejmujemy kwotę 300 000,00 zł i tworzymy zadanie 
1.3.2.137 - osiedle Grzybowe - budowa drogi rowerowej na ulicy Muchomorowej, brakujący 
odcinek pomiędzy odnogami Ptasiego Zaułka, w takiej samej wysokości. Jest to zbieżne  
z budżetem. 
Kierownik Wydziału Budowlano-Inwestycyjnego Tomasz Mikołajczak poinformował, że kwota 
wydaje się być zawyżona, natomiast posługując się kosztorysem inwestorskim (zgodnie  
z rozporządzeniem) nie ma dowolności. Nawet jeżeli komuś się wydaje, że coś się da taniej zrobić, 
albo w tej chwili na rynku są trochę niższe ceny, to nie ma takiej dowolności. Z tych 300 000,00 zł 
na pewno ok 50 tys. zł pójdzie na projekt, umowę z projektantem mamy już podpisaną. Zostanie 



około 250 tys. zł na realizację. Dodał, że będzie kibicował, żeby jak najwięcej firm złożyło oferty  
i żeby były jak najniższe ceny, natomiast głupio byłoby, gdybyśmy teraz obniżyli do 200 tys. zł, 
a oferty będą za 205 – 210 tys. zł i jak do tego dołożymy nadzór, to zabraknie pieniędzy.  
Radny Jarosław Dudkiewicz zwracając się do kierownika WBI przekazał, że zrealizowaliśmy 
trzykrotny dłuższy odcinek za kwotę ok. 400 tys. zł. Od tego momentu minęło ok. 2 lata. Dodał,  
że diametralnie nie zgadza się z tą opinią. To nie może kosztować 300 tys. zł. Rozmawialiśmy  
o tym na komisjach. Przekrój drogowy tej ścieżki nie różni się niczym od tej,  
która była zrealizowana. Może być tylko łatwiej. Zapytał czy kierownik WBI policzył wycinkę super 
drzew, czy przenoszenie tych drzew? To naprawdę nie może tyle kosztować. Nie kryjąc oburzenia, 
Radny Jarosław Dutkiewicz zaprotestował, dodając że to nie może kosztować 300 tys. zł i zaznaczył, 
że życzy sobie, żeby to było zapisane w protokole. Przypomniał, że była mowa o tym, że 200 tys. zł 
absolutnie wystarczy, a tutaj odcinek o długości 175 metrów ma nagle tyle kosztować. Zapytał,  
ile w takim razie będzie kosztował porównywalny odcinek ulicy Pawiej, gdzie mamy 
zaprojektowaną ścieżkę o szerokości 5 metrów i chodnik o szerokości 3 metrów. Dodał, że to jest 
zupełnie absurdalne i dlatego też to chcemy zmienić, a mamy na to przewidziane ok. 170 tys. zł. 
Zaznaczył, że trzeba te rzeczy porównać i poprosił Radnych o poparcie wniosku, o skorygowanie 
tych kwot. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera wyraził opinię, że ta dyskusja jest bardzo pouczająca.  
Przypomniał słowa Radnego Jarosława Dutkiewicza, że ścieżka rowerowa jest mniej skomplikowaną 
inwestycją w stosunku do ulicy Pawiej. Zdaniem Wójta Gminy nazywanie inwestycją ulicy Pawiej 
jest nieodrzeczne, chociaż formalnie nią jest. Dodał, że chcemy zmienić ulicę Pawią. Najchętniej  
zostawić ją z tym dwuśladem wypełnionym kamieniem, bo tam nie ma dojazdu do żadnej 
nieruchomości. To jest tylko łącznik i miejsce wyprowadzania psów. Ale jest to ostatnia droga  
na osiedlu Grzybowym i faktycznie trzeba to w końcu „zakostkować” do końca. Ulica Pawia dzisiaj 
świetnie zdaje egzamin jako dwupasmowy dojazd do drugiej części ulicy Pawiej. I nikt nigdy  
tego nie zgłaszał, a teraz robimy wielką dyskusję. Za ulicę Pawią, mielibyśmy zrobione połowę ulicy 
Oświatowej i 12 przyłączy kanalizacyjnych. Ironizując, Wójt Gminy przekazał, że chce się dołączyć 
do wniosku, żeby zmniejszyć kwotę do 200 tys. zł, czyli faktycznie do 150 tys. zł. Zaprosił Radnego 
Jarosława Dutkiewicza na otwarcie ofert. Dopytywał, czy jak ceny będą wyższe, to rozumie, że Rada 
Gminy nie dołoży środków. Dodał, że ta inwestycja powinna być od dawna wykonana,  
nie należało słuchać czterech konsultacji społecznych, na każdym zebraniu inne zdanie, inne 
koncepcje, koncepcje do koncepcji. Nikt nie liczy, ile to czasu kosztowało, bo my tylko pieniądze 
liczymy. Mieliśmy 100 metrowy odcinek, który mógł być zrobiony tak, jak w pierwotnym projekcie 
i dzisiaj byśmy w ogóle o tym nie rozmawiali. Mielibyśmy dzisiaj prosty odcinek drogi rowerowej, 
ale słuchaliśmy dyskutantów i filozofów, którzy na temat 100-metrowego odcinka drogi rowerowej 
stworzyli doktoraty. Nieporozumieniem jest to, że dyskutujemy o tym dwa lata i trzy koncepcje 
zrobiliśmy i dzisiaj mamy projekt za 50 tys. zł. Jeżeli Państwo zdecydujecie, zmniejszcie kwotę  
do 200 tys. zł. Jak oferty będą wyższe, unieważnimy przetarg i zgłosimy to do budżetu na rok 2026. 
Kierownik Wydziału Budowlano-Inwestycyjnego Tomasz Mikołajczak przekazał, że daliśmy szansę 
innym projektantom, żeby złożyli konkurencyjne oferty. Ich ceny były jeszcze kilkadziesiąt tysięcy 
wyższe. To było kompletnie bez sensu. Kompletne nieporozumienie. Mówimy o samym projekcie. 
Dodał, że zależy mu, żeby wykonawcy składali jak najniższe oferty, żeby jak najwięcej firm chciało  
u nas składać oferty, a oferenci, których dodatkowo zaprosiliśmy do tego postępowania, wystawili 
oferty za projekt po kilkadziesiąt tysięcy. Więc jeśli chcecie, to możemy zrobić tak jak mówił Wójt 
Gminy, tylko nie chciałbym później, żeby mieszkańcy przychodzili do mnie, że brakuje tam  
20 czy 30 metrów ścieżki. Niepotrzebnie czas tracimy na to.  
 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2025. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 12: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Leszek Gralak, 
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 1: Krzysztof Łączkowski. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
została podjęta i nadano jej nr IX/94/2025. 
 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las  
na lata 2025-2051 (02:57:53 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały, Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego,  
Radną Sylwię Sawińską.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, stosunkiem głosów 6:1. 
Radny Grzegorz Słowiński przekazał, że Tak chciałbym przywrócić w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej zadanie, które zostało usunięte w projekcie WPF na rok 2025, przedłożonym  
przez Wójta Gminy, a nazwa tego zadania brzmi: Budowa szkoły podstawowej w Złotnikach. Dodał, 
że chciałby również przywrócić kwoty po 10 mln zł na lata 2026-2027. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała czy jest to wniosek 
formalny. 
Radny Grzegorz Słowiński oznajmił, że tak. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie wniosku Radnego Grzegorza Słowińskiego - przywrócenie zadania "Budowa szkoły 
podstawowej w Złotnikach" - kwoty: 10 mln zł na rok 2026 i 10 mln zł na rok 2027. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 8: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Radosław Banaszak, Kacper Czaczyk, 
Jarosław Dudkiewicz, Krzysztof Łączkowski, Grzegorz Słowiński. 
Przeciw – 1: Andrzej Bartkowiak. 
Wstrzymujących się – 4: Wiesława Prycińska, Leszek Gralak, Robert Rozwadowski, Michał Wojtyna. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że wniosek  
został przyjęty. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las  
na lata 2025-2051. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 10: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Radosław Banaszak, Kacper Czaczyk, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 3: Wiesława Prycińska, Andrzej Bartkowiak, Jarosław Dudkiewicz. 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
została podjęta i nadano jej nr IX/95/2025. 
 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia części umorzonej pożyczki z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu (03:02:13 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały, Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego,  
Radną Sylwię Sawińską.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska wyjaśniła, że pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska mogą być umarzane na poziomie od 10 do 30% kwoty pożyczki przy założeniu,  
że zadanie zostanie zrealizowane, a gmina spłaca raty i odsetki terminowo. Pożyczki  
z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej są przyznawane na działania 
proekologiczne, najczęściej na zadania związane z budową wodociągów oraz z budową kanalizacji, 
albo jeżeli są inwestycje w pełną infrastrukturę, to tylko dla części związanej z budową wodociągu 
lub kanalizacji. W każdej umowie pożyczki, którą zawieramy z Wojewódzkim Funduszem jest zapis, 
że kwota umorzonej pożyczki powinna być przeznaczona na działania również proekologiczne,  
dlatego nie ma terminów ustawowych i umownych, ale staram się na bieżąco przygotowywać  
po każdym umorzeniu projekt uchwały, że Rada Gminy przekaże na działania proekologiczne kwotę 
wynikającą z umorzenia. Nie trzeba wskazywać żadnego konkretnego zadania inwestycyjnego, 
dlatego że spoglądając na budżet Gminy Suchy Las widać, że globalnie w ciągu roku wydajemy 
znacznie więcej środków, niż uzyskujemy z umorzeń. Te pożyczki są zaciągane. Można je zaciągać  
na okres do 15 lat. My staramy się robić to na krótsze terminy, z uwagi na koszt takiej pożyczki. 
Okres ten nie może być krótszy niż trzy lata (trwałość projektu dla WFOŚ), dlatego też w datach 
tych pożyczek widzicie Państwo czasy odległe, ale to nie jest niedopatrzenie z naszej strony,  
tylko efekt procesu. Są to środki, które po zakończeniu inwestycji, po kontroli i po rozliczeniu, 
wpływają do budżetu.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
podjęcia uchwały w sprawie przeznaczenia części umorzonej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
została podjęta i nadano jej nr IX/96/2025. 
 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny wywoławczej w czwartym przetargu na sprzedaż 
zabudowanej nieruchomości położonej w Suchym Lesie (03:06:31 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały, Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego,  
Radną Sylwię Sawińską.  



Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
podjęcia uchwały w sprawie obniżenia ceny wywoławczej w czwartym przetargu na sprzedaż 
zabudowanej nieruchomości położonej w Suchym Lesie. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
została podjęta i nadano jej nr IX/97/2025. 
 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż zabudowanej nieruchomości 
położonej w Złotnikach (03:07:54 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały, Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego,  
Radną Sylwię Sawińską.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, stosunkiem  
głosów 4:1. Zadała też pytanie Wójtowi Gminy: w tej nieruchomości miał być dom dziennej opieki, 
co się zmieniło, że chcemy ją sprzedać. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że koszty adaptacji są wysokie, a nie mamy  
w naszej polityce senioralnej wypracowanego programu, tworzenia sieci budynków 
przystosowanych do realizacji tego celu. Pytania i uwagi dotyczące tego, co powinniśmy zrobić, 
co można zrobić w zakresie domów dziennej opieki, są wnioskami ad hoc, nieujętymi w żadne ramy 
i kiedy otrzymaliśmy informację, że koszty adaptacji tego budynku są na tyle wysokie,  
że jest to nieopłacalne, podjęliśmy decyzję o przedstawieniu państwu propozycji zbycia  
tego budynku. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przypomniała, że Wójt Gminy 
podczas rozmowy na temat nowego miejsca na świetlice na Placu Grzybowym i dużym budynku, 
który znajduje się przy Placu Sokoła, wyszedł z propozycją, że w części takiego dużego budynku 
można zrobić świetlicę, a w części dom dziennej opieki. Zawsze możemy wrócić do stwierdzenia,  
że to nie jest zadanie własne gminy. Natomiast wiemy, że społeczeństwo się starzeje. Wiele gmin 
otwiera domy dziennej opieki. Wiemy też od osób, które są pielęgniarkami środowiskowymi  
w gminie Suchy Las, że jest coraz więcej pytań o tego typu miejsce. Mówiliśmy też wyraźnie o tym, 
że gmina nie będzie inwestowała w nie swoje nieruchomości, że nie będziemy wynajmować 
takiego lokalu i inwestować w niego pieniędzy. Najlepiej byłoby to zrobić w lokalu, który jest naszą 
własnością, albo przekazać nasz lokal fundacji, która mogłaby poprowadzić taki dom dziennej 
opieki dla naszych najbardziej potrzebujących mieszkańców. Wydaje się, że ten lokal jest dość duży, 
a jednocześnie jest bardzo dobrym rozwiązaniem, bo jest parterowy, ma 204,7 m2 powierzchni, 
a powierzchnia użytkowa poddasza wynosi 80,7 m2, więc może warto byłoby się jeszcze nad tym 
zastanowić czy jednak nie zostawić tego budynku. Dodała, że Wójt Gminy wspominał również 
o tym, że spółka LARG mogłaby się zająć pozyskaniem środków zewnętrznych na ten cel.  



Wyraziła opinię, że może to by było dobre miejsce w środku gminy, najmniej ruchliwa nasza 
jednostka na uboczu, więc może warto by było jeszcze przemyśleć ten temat.  
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że nie chciałby odnosić się do wątków,  
które dotyczyły ewentualnej lokalizacji świetlicy na osiedlu Grzybowym. Każdy budynek tego typu, 
trzeba przystosować do osób starszych, do ich potrzeb, oczekiwań i przepisów, które wymagają 
dostępności dla osób starszych oraz osób z niepełnosprawnościami. Jeżeli chodzi o domy pobytu,  
z możliwością pobytu w godzinach od 7.00 do 15.00. Wiemy oczywiście o rosnących potrzebach  
oraz że ta tendencja się nie zmieni, raczej będziemy mieli do czynienia ze wzrostem tych potrzeb  
i to zostało dostrzeżone na poziomie państwowym. W tej chwili trwają prace nad ustawą,  
która wreszcie zracjonalizuje to zadanie. Jak dotąd nie prowadziliśmy takiej dyskusji,  
która zakończyłaby się programem. Ten budynek nie spełni tych oczekiwań. Jest bardzo słaby  
jeżeli chodzi o energetyczność, o ergonomię i możliwość wykorzystania na takie cele. Konieczność 
zabezpieczenia, stworzenia zaplecza, medycznego zabezpieczenia wymaganego w tego typu 
jednostkach, to się tam w tym budynku nie uda. Działka mogłaby być wykorzystana do budowy 
takiego domu, natomiast ta świetlica nie może być zaadoptowana. Stąd propozycja, żeby ją zbyć. 
Na pewno jest wiele osób starszych i oczekujących na aktywność, szeroko rozumianego państwa  
w tym zakresie. Długoterminowy programu rządowego, na to czekają wszystkie samorządy.  
Dzisiaj jest to temat numer jeden na spotkaniach w samorządach, bo wszyscy wiedzą, że za chwilę 
przedszkola będziemy zamieniali w tego typu instytucje. Albo niektórzy właściciele przedszkoli 
będą zamieniali przedszkola w komercyjne placówki tego typu. Bo u nas jeszcze taki model 
komercyjny ma rację bytu. 
Radna Joanna Radzięda wyraziła opinię, że nie ma sensu blokować sprzedaży tej nieruchomości. 
Budynek ten nie nadaje się na dzienny dom seniora, podobnie jak budynek na Osiedlu Grzybowym 
docelowo współdzielony ze świetlicą nie nadają się na to, żeby stać się taką placówką. Zakładam,  
że rozmawiamy o dziennym domu pobytu, który funkcjonowałby od rana do popołudnia,  
ale nie oferował całodobowej opieki. To jest strefa komercyjna, a nie samorządowa. Radna Joanna 
Radzięda zaproponowała, żeby Radni jednak przyjęli tę uchwałę, wystawili budynek na sprzedaż  
i docelowo pomyśleli o budowie od zera, miejsca przeznaczonego wyłącznie na ten cel, a być może 
faktycznie w perspektywie kilku lat okaże się, że podmiot prywatny sam zgłosi się do gminy  
ze swoją nieruchomością i będzie chciał świadczyć na terenie gminy takie usługi. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż zabudowanej nieruchomości położonej 
w Złotnikach. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 11: Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Radosław Banaszak,  
Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 1: Joanna Pągowska. 
Wstrzymujących się – 1: Jarosław Dudkiewicz. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
została podjęta i nadano jej nr IX/98/2025. 
 

 
 
 
 



Ad. 11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku  
na terenie Gminy Suchy Las (03:19:08 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały, Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego Ochrony Środowiska i Spraw 
Komunalnych Radnego Kacpra Czaczyka.  
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radny 
Kacper Czaczyk przekazał, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak poruszył temat segregacji 
tekstyliów. Zaznaczył, że jest to bardzo ważny temat. Mieszkańcy cały czas zadają pytanie, co mają 
zrobić z tą frakcją, gdzie mają to odstawiać. W tym tygodniu na terenie Biedruska, z terenów 
gminnych, zniknęły wszystkie kontenery na odzież. Zostały tylko kontenery na terenach wspólnot  
i na terenach prywatnych. Projektami uchwał, które będziemy za chwilę głosować, rozwiązujemy 
problem połowicznie, skazując mieszkańców na wywożenie tekstyliów do PSZOK w Chludowie. 
Mieszkaniec Biedruska, który będzie posiadał odpady tekstylne, nie będzie mógł wyrzucić  
ich do odpadów zmieszanych, tak jak robił to do tej pory, będzie musiał to zawieźć do PSZOK,  
do Chludowa. A co za tym idzie, będzie musiał pokonać 40 km. Nie będzie to ekonomiczne.  
Więcej pracy będzie miała Straż Gminna, ponieważ będzie więcej tego typu odpadów znajdzie się 
w lasach, przy drogach, na parkingach. One się na pewno pojawią, bo nikt nie będzie jeździł 
specjalnie do PSZOK i tego odstawiał. Zaapelował o to, żeby oprócz pierwszego kroku,  
którym jest wskazanie PSZOK w Chludowie jako miejsca składowania tego typu odpadów, pomyśleć 
o tym, żeby na terenie miejscowości w gminie, poustawiać kontenery (przez firmę zewnętrzną  
lub przez ZGK), do których będą takie odpady wrzucane. Ewentualnie iść w kierunku, wydawania 
mieszkańcom kolejnego worka na tę frakcję, żeby mogli w ramach odpadów segregowanych 
ją zdawać. Tu pojawia się problem – jak realizować to zadanie w przypadku zabudowy 
wielomieszkaniowej (bloki). Ustawianie kolejnego kontenera na pewno będzie dużym problemem. 
Można pomyśleć o firmie zewnętrznej, która świadczyłaby taką usługę poprzez powrót  
do kontenerów, które będzie obsługiwała. Ten bardzo zawiły i skomplikowany temat, tłumaczył  
na Komisji Porządku Publicznego Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych kierownik referatu. 
Kończąc wypowiedź, Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak 
przekazał, że mieszkańca nie interesuje, czy to się będzie bilansować czy nie, interesuje go to, 
żeby mu wskazać, co ma z tym robić. 
Radna Joanna Radzięda przekazała, że odnosi wrażenie, że temat nowej frakcji urósł  
do piętnastominutowego, gigantycznego problemu na grupach facebookowych, histerii co najmniej 
takiej, jakby to były bioodpady, które trzeba regularnie wyrzucać. Mówimy o zużytych ubraniach. 
Nie wiem, jak często mieszkaniec ma potrzebę oddania takich odpadów, ale na pewno  
nie codziennie, co tydzień i pewnie nie co miesiąc. Jeżeli chodzi o zniszczone tekstylia w postaci 
jakichś ściereczek, szmatek, one nadal mogą trafiać do odpadów zmieszanych. Nie mogą trafiać 
ubrania i buty. Natomiast szmatka kuchenna jak najbardziej może wylądować w odpadzie 
zmieszanym. Z Suchego Lasu kontenery na odzież niestety nie zniknęły, wręcz namnożyło się ich. 
Bardzo często nie stoją na gruncie gminnym, to fakt, natomiast niestety jest ich mnóstwo  
i bałaganu wokół nich też jest mnóstwo. Jeżeli ktoś ma taką kulturę osobistą, czy też jej brak, 
że pozbywa się odpadu w miejscach nieprzeznaczonych do tego, to bez względu na to, ile będzie 
miał możliwości legalnego pozbycia się odpadu, to i tak go wyrzuci, gdzie popadnie,  
więc nie spodziewam się, żeby ta zmiana wpłynęła na ilość odpadów w krzakach i lasach.  
Jeżeli będziemy chcieli dołożyć kolejną frakcję ZGK do odbiorów, no to trzeba się poważnie 
zastanowić nad tym w jakiej częstotliwości. Trzeba się zastanowić czy spółka będzie miała komu 
przekazać ten odpad. I niestety, Nie może być tak, że mieszkańca nie interesuje, czy się bilansuje, 



czy się nie bilansuje, bo to, że ministerstwo parę lat temu pozwoliło dopłacać do odpadów,  
co było absurdalne i niestety trwa nadal, no to właśnie dlatego mieszkańca to nie do końca 
interesuje, bo samorząd może dołożyć pieniędzy do umowy. Według ustawy odpowiedzialnym  
za odpady jest ten, który je wytworzył. Więc skoro produkujemy, kupujemy i zużywamy za dużo,  
to będziemy płacić za śmieci coraz więcej. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak nie zgodził się z tym, 
że ZGK musi mieć miejsce, do którego będzie wywoził tekstylia. Uchwałą, którą za chwilę 
podejmiemy, wskazujemy mieszkańcowi, że ma zawozić do PSZOK, do ZGK, a oni mają dalej  
to zagospodarować, a jak oni to zrobią, to nie wynika już z uchwały. To nas nie interesuje  
w tym momencie. ZGK jest tylko wykonawcą, a nie realizatorem tego. To my jako Urząd Gminy 
musimy wskazać, co dalej z tym odpadem ma się dziać. Nie jestem przeciwnikiem tych uchwał,  
bo musimy je podjąć. To nie my wymyśliliśmy, to ustawodawca wymyślił, że coś takiego musi  
być segregowane i to musi być kolejna frakcja. A co do tych zużytych skarpetek i szmatek,  
to powiem szczerze, znowuż brakuje tego elementu uświadomienia mieszkańca, co jest odpadem 
tekstylnym. Czy to jest brudna szmatka, czy to może być zużyty płaszcz, któremu można jeszcze  
dać długie życie.  
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przypomniał, że na komisji padło pytanie, 
czy przygotowujemy w związku z tym, uchwałę w sprawie opłaty, którą mieszkańcy ponoszą  
na zagospodarowanie. U nas mieszkańcy ponoszą opłatę za zagospodarowanie, na odbiór  
i na transport i to jest specjalnie w spółce. Nie przewidujemy w najbliższych miesiącach zmiany, 
natomiast chcielibyśmy taką zmianę przygotować i z dużym wyprzedzeniem podać tę informację 
mieszkańcom, że od 1 stycznia na pewno taka zmiana nastąpi. My nie mamy oczywiście 
najwyższych stawek, ale nie mamy też najniższych. Co zrobić w związku z tymi regulacjami na dzień 
dzisiejszy? Dodał, że skarpety, podkoszulki i szmatki też wrzuca i będzie wrzucał do odpadów 
zmieszanych. Pamiętajmy, my mamy ITPOK (Instalacja Termicznego Przekształcania Odpadów 
Komunalnych). To się świetnie pali. Mieszkańcy Poznania będą mieli energię z naszych skarpetek. 
Dzisiaj PSZOK jest miejscem, które wskazujemy. Chcemy to monitorować. Jeżeli będzie trzeba, 
możemy tylko i wyłącznie wprowadzić mobilne PSZOK-i raz na kwartał. To oczywiście będzie  
nas kosztowało. Mamy wyliczone, że to będzie około 80 do 120 tys. zł rocznie. Pamiętajmy o tym, 
że jeżeli dzisiaj nas, ludzi wygodnie żyjących, stać na to, żeby pojechać po nową kurtkę do sklepu,  
to musi być nas stać na to, żeby te starą kurtkę pożegnać w PSZOK. Możemy te rzeczy gromadzić  
i zawozić systematycznie do wskazanego miejsca. W naszej uchwale jest PSZOK. Jeżeli się okaże,  
że będziemy mieli do czynienia z negatywnymi zjawiskami, to będziemy musieli reagować.  
Radna Powiatowa Anna Ankiewicz wyraziła opinię, że rynek zweryfikuje ten temat, powstaną 
firmy, które będą to zbierać, segregować. Już teraz często pojawiają się ulotki „odbiorę odzież”.  
To jest kwestia czasu, kiedy się dobrze zorganizują. Dodała, że niebieskie pojemniki już zginęły,  
jedna firma już je wszystkie zabrała, a beżowych jest coraz mniej. Być może firma zaczęła wywozić 
od Biedruska i pójdzie w naszą stronę, więc to też jest pewnie tylko kwestia czasu. Niestety  
jest problem z prywatnymi działkami. Na szczęście chyba się ta firma spostrzegła, że jak nie będzie 
szanowała tego jednego miejsca, to i tam może nie mieć pozwolenia na postawienie pojemników, 
więc miejmy nadzieję, że ten porządek, który w tej chwili jest się utrzyma.  
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że w rozmowach z mieszkańcami  
i przekazywanych informacjach, starajmy się mieszkańcom uświadomić, żeby nie mylić odzieży 
używanej z tekstyliami. Rynek nie znosi próżni. W przypadku odzieży używanej, pojawią się  
na pewno możliwości, one dzisiaj już są. Odzież używana, a tekstylia, o których mowa w ustawie,  
(121908 - kod na odpady tekstylne), to jest zupełnie inna sprawa. Oby nie stało się tak,  
że powstaną takie wysypiska, jak to na 1,5 mln ton pod Zieloną Górą, tylko na tekstylia. I to będą 



nasze, nowe polskie wysypiska, gdzie będziemy mieli tylko tekstylia. Dzisiaj druga strona rynku  
nie jest do tej rewolucji do końca przygotowana i prawdopodobnie będziemy musieli ponosić 
koszty podwójne. 
Radna Powiatowa Anna Ankiewicz dodała, że informacja, którą przekazał Wójt Gminy na temat 
wysypiska, to nie odosobniony przypadek. Trzy lata temu takie wysypisko znaleziono w Gnieźnie, 
gdzie upadła fabryka obuwia. Był tam ogromny problem z utylizacją, ale to już jest problem 
marszałka, a nie nasz. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku  
na terenie Gminy Suchy Las. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
została podjęta i nadano jej nr IX/99/2025. 
 

Ad. 12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości,  
na których zamieszkują mieszkańcy i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną  
przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi (03:33:36 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały, Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego Ochrony Środowiska i Spraw 
Komunalnych Radnego Kacpra Czaczyka.  
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radny 
Kacper Czaczyk przekazał, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
(Nikt nie zabrał głosu w dyskusji). 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości,  
na których zamieszkują mieszkańcy i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną  
przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
została podjęta i nadano jej nr IX/100/2025. 
 



Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania oraz wysokości diet dla Radnych 
Gminy Suchy Las oraz zwrotu kosztów podróży służbowych przysługujących Radnym  
(03:35:03 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały, Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego,  
Radną Sylwię Sawińską.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Sekretarz Gminy Marcin Kołodziejczak przekazał, że projekt uchwały i projekt następnej uchwały 
dotyczący diet i zwrotów kosztów podróży dla przewodniczących zarządów osiedli i sołtysów,  
to kwestia proceduralna związana z tym, co jest napisane w uzasadnieniu. Wpłynęły do gminy trzy 
skargi prokuratora na brzmienie tych uchwał. Prokurator wskazuje jako jedyne uchybienie fakt,  
że uchwały te nie zostały potraktowane jako akty prawa miejscowego, to znaczy nie zostały 
skierowane do publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. Prokurator dość 
obszernie rozpisuje się w tej sprawie i przywołuje nową linię orzeczniczą, która wykształciła się  
w ciągu ostatnich dwóch lat. W czasie, kiedy Rada Gminy Suchy Las podejmowała te uchwały,  
nie było w ogóle takiej możliwości, żebyśmy to zakwalifikowali jako akt prawa miejscowego. Organy 
nadzoru kwalifikowały to jako uchwały zwykłe. W takiej sytuacji, w jakiej teraz my się znajdujemy, 
znajduje się wiele gmin. Pozwoliłem sobie sprawdzić tę kwestię w kilku sąsiednich gminach,  
m.in. w Tarnowie-Podgórnym i Rokietnicy. Gminy te już podjęły takie uchwały, analogiczne w treści. 
Uchwała wchodzi w życie 14 dni od opublikowania w Dzienniku Urzędowym woj. Wielkopolskiego. 
Wymienione gminy już wcześniej otrzymały skargi prokuratora. Odpowiedzieli na nie i my również 
takiej odpowiedzi oczywiście udzielimy. Skarga została przekazana do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego. Tam gmina zajęła stanowisko, że nie zgadzamy się z tym, co wnosi prokurator, 
ale z ostrożności procesowej podejmiemy te uchwały, zgodnie z nową linią orzeczniczą.  
Ich treść merytoryczna jest zgodna z treścią uchwał aktualnie obowiązujących. Zmienia się tylko 
dzień wejście w życie. Jeżeli chodzi o uchwałę dotyczącą przewodniczących i sołtysów,  
jest w niej zmiana. Uchylamy dwie uchwały i proponujemy podjęcie jednej uchwały, regulującej 
kwestie zarówno diet, jak i zwrotów kosztów podróży. W sąsiednich gminach jest to w ten sposób 
uregulowane. Zasady przyznawania oraz wysokość diet się nie zmieniają. Gminom,  
które zakwalifikowały takie uchwały jako akty prawa miejscowego i skierowały je do opublikowania 
wojewoda zakwestionował takie działanie. Organ nadzoru stwierdził, że to nie są uchwały,  
które spełniają wymagania aktów prawa miejscowego. Sąd się tym tematem już zainteresował, 
ponieważ wpłynęło zarządzenie sądu, żebyśmy przekazali aktualnie obowiązujące uchwały.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
podjęcia uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania oraz wysokości diet dla Radnych Gminy 
Suchy Las oraz zwrotu kosztów podróży służbowych przysługujących Radnym. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
została podjęta i nadano jej nr IX/101/2025. 
 



Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania oraz wysokości diet i zwrotu 
kosztów podróży służbowej dla sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli w gminie  
Suchy Las (03:40:42 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały, Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego,  
Radną Sylwię Sawińską.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
podjęcia uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania oraz wysokości diet i zwrotu kosztów 
podróży służbowej dla sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli w gminie Suchy Las. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
została podjęta i nadano jej nr IX/102/2025. 
 

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów uzupełniających członków zarządu osiedla 
Złotniki - Osiedle (03:41:46 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały, Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radną 
Joannę Radziędę.  
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna Joanna Radzięda 
przekazała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
podjęcia uchwały w sprawie zarządzenia wyborów uzupełniających członków zarządu osiedla 
Złotniki - Osiedle. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
została podjęta i nadano jej nr IX/103/2025. 
 

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z poczekalni dworców 
kolejowych w Złotnikach oraz w Golęczewie (03:43:00 *). 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak przypomniał, 
że na komisji, Wójt Gminy zgłosił, że będzie autopoprawka do tej uchwały, a właściwie zmiana  
tej uchwały. Tymczasem jest nowa uchwała. Dopytywał, czy w takiej sytuacji anulujemy uchwałę 



wcześniejszą i podejmujemy nową, a sens zmiany ogranicza się do wykreślenia z uchwały godzin 
otwarcia i zamknięcia poczekalni.  
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że przesłanka jest podwójna, bo ta uchwała 
była zaskarżona, czy było wszczęcie postępowania o stwierdzenie jej nieważności i częściowo 
została przez organ nadzoru uchylona. Do tego dochodzi jeszcze nasza zmiana. W związku  
z tym, postanowiliśmy przedstawić projekt nowej uchwały. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z poczekalni dworców kolejowych  
w Złotnikach oraz w Golęczewie. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
została podjęta i nadano jej nr IX/104/2025. 
 

Ad. 17. Przyjęcie sprawozdań z prac komisji stałych Rady Gminy Suchy Las za rok 2024 (03:45:05 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
przyjęcia sprawozdania z prac Komisji Budżetu Finansów i Rozwoju Gospodarczego. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że sprawozdanie  
z prac Komisji Budżetu Finansów i Rozwoju Gospodarczego zostało przyjęte. 
 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radny 
Kacper Czaczyk przekazał, że sprawozdanie omawia terminy i ilość posiedzeń, tematy poruszane  
na nich, a także określa ilość projektów uchwał, które były opiniowane. Podziękował pracownikom 
Urzędu Gminy i wszystkim członkom Komisji oraz Pani Dorocie Majchrzak, która pomagała  
w organizacji wszystkich posiedzeń.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
przyjęcia sprawozdania z prac Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw 
Komunalnych. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 



Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że sprawozdanie  
z prac Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych zostało przyjęte. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
przyjęcia sprawozdania z prac Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że sprawozdanie  
z prac Komisji Skarg, Wniosków i Petycji zostało przyjęte. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
przyjęcia sprawozdania z prac Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Leszek Gralak, 
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że sprawozdanie  
z prac Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych zostało przyjęte. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przekazała, że sprawozdanie  
Komisji Rewizyjnej liczy 5 stron. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera zwrócił się do Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, 
o powtórne przeanalizowanie, a być może nawet zweryfikowanie treści tego sprawozdania. 
Radna Joanna Radzięda przekazała, że o ile pamięta, Komisja Rewizyjna przygotowała wniosek  
o udzielenie absolutorium za poprzedni rok, a nie o nieudzielenie absolutorium. To jest pkt 4 
sprawozdania. Następnie zapytała Wójta Gminy, czy o to chodziło. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera potwierdził, że to było powodem jego wcześniejszego 
wystąpienia. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przekazała, że Rada Gminy  
nie przyjmuje sprawozdania Komisji Rewizyjnej. Dodała, że Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
skoryguje sprawozdanie.  
 

 
 
 
 
 
 



Ad. 18. Informacje: Wójta Gminy, Przewodniczącej Rady Gminy, Przedstawiciela gminy  
w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski, Przewodniczących Komisji Rady,  
Radnych Powiatowych” (03:51:04 *). 
 

► Informacje Wójta Gminy Suchy Las. 
Wójta Gmin Suchy Las Grzegorz Wojtera przedstawił informacje z Wydziałów i Referatów: 
 

Informacje z Referatu Komunalnego: 

• czekamy na rozpoczęcie prac na najbardziej uszkodzonych, dziurawych drogach. Jeszcze musimy 
chwilę poczekać, bo zima nie powiedziała ostatniego słowa, 

• modernizacja oświetlenia - na ostatniej prostej jest modernizacja oświetlenia gminnego,  
która realizowana jest w ramach Rządowego Funduszu Polski Ład. Program inwestycji 
strategicznych Rozświetlamy Polskę - inwestycją została objęta Gminna Infrastruktura 
Oświetleniowa na osiedlach Suchy Las i Suchy Las Wschód oraz w Złotnikach, osiedlu na ulicy 
Azaliowej i Cichej. Polega ona na wymianie 687 sztuk nieenergooszczędnych opraw sodowych,  
na oprawy typu LED. Celem modernizacji infrastruktury oświetleniowej jest m.in. zwiększenie 
efektywności energetycznej. Lampy LED-owe zużywają znacznie mniej energii. Gmina otrzymała 
dofinansowanie w wysokości 697 351,00 zł. Koszt realizacji tego zadania to 940 000,00 zł, 

• pojemniki na odzież - dzisiaj odbyła się tutaj dyskusja. Kierownik też to zawarł w swoim raporcie. 
Dotychczasowa współpraca z odbiorcami odzieży używanej zakończyła się z końcem roku.  
Ze względu na zmianę przepisów oraz ciągłe problemy z podrzucaniem odpadów i śmieci  
przy pojemnikach, ostatnie pojemniki na odzież PCK mają zostać zabrane do końca tego tygodnia, 

• zadania lokalne - zaczynamy rozsyłać zapytania ofertowe w celu realizacji zadań lokalnych 
dla poszczególnych miejscowości. 
 

Informacje z Referatu Ochrony Środowiska: 

• wykonano bieżące prace związane z retencją wód oraz z melioracją. Trwają nadal trwają prace  
na zalewach w Biedrusku, usunięto trzcinę ze stawów w Złotnikach Wsi, częściowo usunięto 
trzcinę ze zbiornika Ryga w Suchym Lesie, trwają prace na zbiorniku przy ulicy Tarasowej  
w Suchym Lesie. Trwają również prace przy zbiorniku retencyjnym przy osiedlu Grzybowym, 
obecnie trwa porządkowanie terenu. Trwają bieżące prace na rowach melioracyjnych  
w Chludowie.  

 

Informacje z Referatu Zamówień Publicznych i Środków Zewnętrznych: 

• budowa nowej szkoły w Biedrusku - zmieniono i ogłoszono kolejny raz termin składania ofert,  
do 14 lutego, do godziny 1000. Dostosowujemy do tego terminu również postępowanie dotyczące 
wyboru inspektora nadzoru. Ten przetarg rozstrzygniemy, ponieważ zażądaliśmy wpłat wadium. 
Wpłynęły cztery wadia na nadzór inwestorski nad realizacją inwestycji. Nie powinniśmy  
i nie możemy przedłużać sprawy. Przy unijnym przetargu musimy wskazać inspektora nadzoru, 

• budowa sieci kanalizacji sanitarnej z przyłączami w ulicy Wichrowej w Zielątkowie. Umowa 
została zawarta z Przedsiębiorstwem Usług Budowlano-Transportowych Ander 87 z Puszczykowa, 

• Chludowo budowa sieci wodociągowej w ulicy Leśnej, na odcinku pomiędzy ulicami 
Biedruszczaną i Chojnicką. Umowa została zawarta na kwotę 365 000,00 zł, a wykonawcą będzie 
Przedsiębiorstwo Budowlano-Inżynieryjne Kaja Roman Dyba, Agnieszka Dyba z Poznania, 

• jesteśmy po wyborze oferty i po zawarciu umowy na wykonanie dokumentacji projektowej Suchy 
Las Wschód - część drogowa, 

• Suchy Las Wschód, budowa kanalizacji sanitarnej - place budowy zostały przekazane, Aquanet 
zawarł umowę na kwotę 16 800,00 zł z firmą Hydrobud. My mamy kwotę 575 000,00 zł. Umowa 
jest zawarta z firmą PP Most Wargowo. Drugą umowę, też z PP Most Wargowo na kwotę  



489 000,00 zł, na Suchy Las Wschód, teren przemysłowo-usługowy. Pierwsza część to teren 
mieszkaniowy. 

• Złotkowo, budowa chodnika, na odcinku od ulicy Lipowej do stacji PKM, umowa została zawarta. 
Wykonawcą będzie Przedsiębiorstwo Usługowo-Handlowe Anmak, Paweł Wojtusik z Rogoźna. 
Kwota umowy to 440 000,00 zł, 

• Chludowo, parking przy kościele. Umowa została zawarta, 

• Osiedle Grzybowe, budowa chodnika pomiędzy przystankiem autobusowym na ulicy Sosnowej, 
a ulicą Rydzową wraz z przejściami dla pieszych. Podpisaliśmy umowę z firmą Przedsiębiorstwo 
Usługowo-Handlowe Anmak z Rogoźna, na kwotę 76 309,00 zł, 

• Chludowo, budowa kanalizacji od ulicy Czereśniowej w kierunku cmentarza, z odtworzeniem 
nawierzchni. Jesteśmy po wyborze oferty i umowa zostanie w przyszłym tygodniu zawarta  
na kwotę 495 967,00 zł, z Przedsiębiorstwem Inżynierowo-Handlowym KanVex z Chodzieży, 

• Suchy Las Wschód, projekt przebudowy ulicy Leśnej, razem drogą dla rowerów oraz wydzielonym 
pasem zieleni. Umowa została zawarta z firmą KFG z Poznania. Kwota umowy 296 000,00 zł, 

• w fazie końcowej opracowania jest zbiornik na ulicy Młodzieżowej w ramach udziału środków  
z ZIT, projekt dokumentacji został wysłany do WBI. Nadal nie mamy dostępu do działki (czekamy 
na decyzję właściciela byłego ośrodka zdrowia), nie mamy też zawartej umowy, 

• sprzątanie szkół, umowa została zawarta na kwotę 835 000,00 zł z firmą Kontrast, 

• dowóz dzieci w trybie in-house z ZKP, koszt to 2 000 000,00 zł brutto, 

• śmieci in-house, unijne postępowanie, umowa na dwa lata z ZGK, kwota 15 767 000 zł, 

• konserwacja zbiornika Balaton. W przygotowaniu jest SIWZ, będziemy to ogłaszali na podstawie 
PFU - koncepcja realizacji z harmonogramem rzeczowo-finansowo-czasowym, 

• konserwacja oświetlenia drogowego w Gminie Suchy Las, umowa została zawarta z firmą Eltrans 
na kwotę 276 000,00 zł, 

• Suchy Las budowa Centrum Profilaktyki poprzez sport i rekreację. Przetarg został ogłoszony.  
Przesunęliśmy termin na 7 lutego ze względu na ilość chętnych. Mamy bardzo dużo zgłoszeń, 
bardzo dużo zapytań i firm, które aktywnie przygotowują się do złożenia ofert, 

• Golęczewo, budowa drogi z infrastrukturą, budowa chodnika w ciągu pieszym pomiędzy ulicą 
Lazurową, a ulicą Krętą wraz oświetleniem. Jesteśmy po otwarciu ofert, mamy 7 ofert, 

• świadczenie usług medycyny pracy i innych usług medycznych, przetarg został ogłoszony, otwarcie 
ofert nastąpi jutro, 

• zakup subskrypcji rocznych Microsoft biznes premium, przetarg w przygotowaniu. 
 

Informacje pozostałe: 

• w poniedziałek odbędzie się drugie spotkanie na temat monitoringu parkingu w Biedrusku. 
Idziemy w kierunku kamer z zamontowanymi kartami GPS, z autonomicznym układem,  
który będzie obsługiwany wprawdzie przez GCI, ale nie ze względu na brak pojemności  
w macierzach, które mamy. Będzie autonomicznym zapisem do 30 dni, w oparciu o dwie  
lub cztery kamery. W poniedziałek zostanie podjęta decyzja, 

• odbyło się spotkanie w sprawie możliwości na ulicy Pigwowej (kilka lamp), na ten temat była 
dyskusja na sesji. Zidentyfikowaliśmy dewelopera nr 2. Okazało się, że tam było 3 deweloperów. 
Teraz z tym samym musimy wystąpić do dewelopera nr 3. Mamy wszystkie protokoły odbiorów, 
mamy dokumentację, mamy pozwolenie. Nie mamy porozumienia ani umowy z gminą,  
ale zgodnie z naszym ustaleniem na sesji, przygotowujemy. Przez kierownika budowy udało  
nam się dotrzeć do tej firmy i podjęto próbę wyegzekwowania realizacji tego oświetlenia. 

 
 
 



► Informacje Przewodniczącej Rady Gminy Suchy Las. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak przedstawił informacje 
Przewodniczącej Rady Gminy. 

• do Biura Rady złożone zostało sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli  
za rok 2024. Proszę o zainteresowanie się Komisję Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych, 

• pismo z Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z 18 grudnia 2024 r. Kolegium RIO 
stwierdza, że uchwała numer VI/59/24 w sprawie uchwały budżetowej na rok 2024 została 
podjęta z naruszeniem przepisów prawa wskazanych w uzasadnieniu. Jednocześnie uznaje,  
że naruszenie w pkt 1 ma charakter nieistotny. Do wglądu w Biurze Rady Gminy, 

• pismo z Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu, Biuro Obsługi i Informatyki. 
Od dnia 1 stycznia 2025 r. wchodzą w życie zapisy ustawy z dnia 18 listopada 2020 r.  
o doręczeniach elektronicznych, które określają sposób dostarczania korespondencji  
z wykorzystaniem publicznej usługi rejestrowanego doręczenia elektronicznego (PURDE). 
Jednocześnie, w związku z ustawą z dnia 21 listopada 2024 r. o zmianie ustawy o doręczeniach 
elektronicznych, która wprowadza okres przejściowy pozwalający na korzystanie  
z dotychczasowego sposobu wysyłania, min. ze względu na przesłanki organizacyjne, 
proponujemy, aby po 1 stycznia tego roku, akta stanowiące przez organy jednostek samorządu 
terytorialnego, przekazywane do nadzoru Wojewody Wielkopolskiego, przesyłane były  
jak dotychczas, 

• pismo z Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu. Dotyczy uchwały nr VII/81/24 Rady Gminy 
Suchy Las z dnia 28 listopada 2024 r. w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Suchy Las na lata 2024-2050, która została podjęta z naruszeniem przepisów prawa wskazanych  
w uzasadnieniu. Jednocześnie uznaje się, że naruszenie ma charakter nieistotny. Do wglądu  
w Biurze Rady Gminy, 

• pismo od Wojewody Wielkopolskiego, zawiadomienie kierowane do Rady Gminy Suchy Las. 
Organ nadzoru zawiadamia, że w części postępowania nadzorczego w sprawie stwierdzenia 
nieważności uchwały nr VIII/89/24 Rady Gminy Suchy Las z dnia 16 grudnia 2024 r. w sprawie 
regulaminu korzystania z zajęć nauki i doskonalenia pływania albo rekreacyjnego wejścia  
na basen w Parku Wodnym Octopus, w ramach zakupionego karnetu Nauka Rekreacja, 
doszło do istotnego naruszenia prawa. Uchwała została doręczona Wojewodzie Wielkopolskiemu 
23 grudnia. Zastrzeżenie organu nadzoru budzi w szczególności zapis §7 pkt 10 załącznika  
do ww. uchwały jako podjęty z istotnym naruszeniem prawa, w szczególności art. 40 ust. 2 pkt 4 
ustawy z 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym. Przekazano to do Dyrektor GOS.  
Mam nadzieję, że na następnej sesji Rady Gminy zostanie to wyjaśnione, 

• pismo z Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 15 stycznia tego roku stwierdza,  
że uchwała numer VIII/82/24 Rady Gminy Suchy Las z 16 grudnia 2024 r. w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las na lata 2025-2051, została podjęta z naruszeniem 
przepisów prawa wskazanych w uzasadnieniu. Uznaje się, że naruszenie ma charakter nieistotny. 
Do wglądu w Biurze Rady Gminy, 

• uchwała Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 15 stycznia wskazuje,  
że uchwała nr VIII/83/24 Rady Gminy Suchy Las z dnia 16 grudnia, w sprawie uchwalenia budżetu 
Gminy Suchy Las na rok 2025, została podjęta z naruszeniem przepisów prawa wskazanych  
w uzasadnieniu. RIO wzywa do przedłożenia dokumentów potwierdzających wysokość wolnych 
środków, o których mowa w art. 217 ustawy o finansach publicznych, zaplanowanych w uchwale 
budżetowej na rok 2025, w terminie do 31 stycznia 2025 r. Jednocześnie wyznacza Radzie Gminy 
Suchy Las termin do 11 lutego 2025 r., do usunięcia nieprawidłowości w sposób wskazany  
w uzasadnieniu do uchwały, pod rygorem skutków określonych w art. 12 ust. 2 ustawy  
o Regionalnych Izbach Obrachunkowych. Zawiadamia w pkt 4, że sprawa rozpatrzona zostanie  



12 lutego o godz. 1000 w siedzibie Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu, ulica Zielona 8. 
Jest bardzo szeroko opisane uzasadnienie. Trzeba pamiętać tylko, że 11 lutego jest przed kolejną 
sesją, 

• dokument, który wpłynął do Biura Rady, zgodnie z art. 18 ust. 2 ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 r. 
Prawo ochrony środowiska, organ wykonawczy gminy sporządza co dwa lata raporty,  
które przedstawia Radzie Gminy. Mając na uwadze powyższe, przekazuję raport z wykonania 
Programu ochrony środowiska dla Gminy Suchy Las na lata 2022-2027 z perspektywą do roku 
2030, obejmujący lata 2022-2023. Raport ten został przesłany do wszystkich Radnych.  
Proszę Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego Ochrony Środowiska i Spraw 
Komunalnych o zainteresowanie się w ramach komisji tym programem, 

• dokument, który wpłynął do Biura Rady. Protokół Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Suchy Las  
IX Kadencji, z kontroli przeprowadzonej w spółce gminnej ZGK, spółka z o.o. Bardzo szeroki 
dokument opisujący działania Komisji Rewizyjnej, złożony przez Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej i jej członków. Do wglądu w Biurze Rady Gminy, 

• Kolejny dokument, który wpłynął z Prokuratury Rejonowej Poznań Stare Miasto,  
skarżący - prokurator rejonowy Poznań Stare Miasto w Poznaniu, organ Rada Gminy Suchy Las, 
skarga na uchwałę w sprawie ustalenia zasad przyznawania oraz wysokości diet dla sołtysów  
i przewodniczących zarządów osiedli w Gminie Suchy Las. Uchwały, które dzisiaj podjęliśmy,  
są realizacją tej skargi oraz skargi na uchwałę nr LXI/468/22, w sprawie ustalenia zasad 
przyznawania oraz wysokości diet dla radnych Gminy Suchy Las oraz zwrotu kosztów podróży 
służbowych przysługujących radnym i skargi na uchwałę nr XXV/208/2008, Rady Gminy Suchy Las 
z 25 września 2008 r. w sprawie diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowej przewodniczącego 
organu wykonawczego jednostki pomocniczej. Mamy nadzieję, że zostało to wyprostowane  
i sąd przyjmie to tłumaczenie. 

 
► Informacje Przedstawiciela Gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolskich. 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poinformowała, że Komisja 
Gospodarcza nie obradowała w ostatnim okresie. 
 

► Informacje Przewodniczących Komisji Rady Gminy. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja Budżetu Finansów i Rozwoju Gospodarczego od ostatniej sesji obradowała 
cztery razy. Raz w listopadzie i trzy razy w grudniu. Podczas trzech spotkań komisja zajmowała się 
procedowaniem budżetu, a na ostatnim (10 grudnia), opiniowała projekty uchwał na dzisiejszą 
sesję. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna Joanna Radzięda, 
poinformowała, że Komisja obradowała w poniedziałek, omawiano projekt uchwały na dzisiaj 
oraz temat dowozu dzieci z niepełnosprawnościami z terenu gminy do placówek oświatowych. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 
Radny Kacper Czaczyk przekazał, że Komisja Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska  
i Spraw Komunalnych obradowała w miniony poniedziałek. W trakcie posiedzenia opiniowane 
były projekty uchwał na dzisiejszą sesję, a także wraz z Referatem Ochrony Środowiska, komisja 
oceniała sytuację związaną z jakością powietrza na terenie gminy. 
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Radny Krzysztof Łączkowski poinformował,  
że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji w minionym okresie nie obradowała. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny Jarosław Dudkiewicz przekazał, że Komisja Rewizyjna 
wyznaczała sobie dwa terminy spotkania, a doszło do jednego posiedzenia. Komisja zajmowała 
się zakończeniem kontroli spółki gminnej ZGK w zakresie gospodarki komunalnej i podpisaniem 



protokołu pokontrolnego. Drugim tematem była analiza zaleceń pokontrolnych w spółce gminnej 
GCI. Doszło do tego spotkania z prezesem GCI. W tej chwili dotarły do komisji odpowiedzi 
zarówno w jednej jak i w drugiej sprawie. Komisja spotka się w połowie lutego i będzie 
kontynuować ww. działania. 
 

► Informacje Radnych Powiatowych. 
Radna Powiatowa Anna Ankiewicz przekazała, że budżet powiatu jest imponujący i wynosi  
710 mln zł, więc dobrze wygląda, bez deficytu. Rada Powiatu popiera i wspiera budowę wiaduktu 
nad ulicą Sucholeską. Trwają rozmowy o zwiększeniu środków. Zostały rozstrzygnięte otwarte 
konkursy ofert dla stowarzyszeń. O ile z radością mogę powiedzieć o dotacjach dla naszych 
stowarzyszeń kulturalnych, które takie dotacje otrzymały, to gorzej jest z tymi sportowymi,  
bo tylko GKS Golęczewo złożyło wniosek, niestety ze względów formalnych nie otrzymało 
dofinansowania. Szkoda, że inne stowarzyszenia nawet nie spróbowały. W styczniu nie było sesji, 
za to dwie będą w lutym. 
 

Ad. 19. Interpelacje i zapytania Radnych (04:20:36 *). 
  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak poinformował,  
że do Biura Rady Gminy wpłynęła interpelacja Radnego Jarosława Dudkiewicza. 
 

Ad. 20. Wolne głosy i wnioski (04:20:57 *). 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak poinformował,  
że od 1 czerwca, w Biedrusku zacznie działać punkt pobierania krwi i diagnostyka.  
Dzisiaj zakończyły się rozmowy w tej sprawie. Podziękował za odpowiedź dotyczącą monitoringu  
na parkingu gminnym. Następnie przekazał, że chciał zapytać o to, czy jest szansa na to, że jutro 
dojdzie do skutku otwarcie ofert na budowę szkoły, ale nie zada tego pytania, gdyż wiemy,  
że otwarcie będzie miało miejsce 14 lutego. Dodał, że chciałbym głęboko wierzyć w to,  
że po półrocznym oczekiwaniu, jest to termin docelowy, oznaczający wykonanie kolejnego kroku  
w kierunku budowy szkoły w Biedrusku. 
Radna Joanna Radzięda przekazała, że na ostatnim posiedzeniu Komisji Oświaty zrodziło się 
pytanie, dotyczące dodatkowych pieniędzy, które uchwaliliśmy w grudniu do budżetu na ten rok, 
na zajęcia dodatkowe w szkołach. Chcielibyśmy wiedzieć, czy te pieniądze trafiły już do szkół  
i czy od nowego semestru, zajęcia dodatkowe zafunkcjonują w wymiarze godzin,  
który postanowiliśmy sfinansować. Drugie dotyczy szansy na rozszerzenie sieci gminnego 
monitoringu. Mieszkańcy rejonu ulic Mokrej, Polnej i Suchej, w związku z tym, że zdarzyły się  
tam włamania, zwrócili się z pytaniem, czy jest szansa na to, żeby ten teren został objęty 
monitoringiem. Trzecie temat dotyczy zadania realizowanego przez gminę, czyli wymiany opraw 
oświetleniowych, a dokładniej rzecz ujmując odpadów niebezpiecznych porzuconych  
przez wykonawcę na terenie osiedla Suchy Las Wschód. W tym temacie są dwa pytania.  
Czy na wykonawcę została nałożona kara za porzucenie odpadów oraz czy faktura za usługę ZGK, 
(odbiór i zagospodarowanie tych odpadów), została przekazana wykonawcy do opłacenia. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że jeżeli chodzi o zajęcia dodatkowe, to odbyły 
się rozmowy na ten temat. Zwrócimy się do wszystkich dyrektorów z pytaniem (bo pieniądze 
zostały przekazane), o to jak zostały wykorzystane na zajęcia dodatkowe. Właściwy referat przekaże 
tę informację Wójtowi Gminy i do wiadomości Komisji. Temat monitoringu. Oczywiście istnieje 
możliwość jego rozszerzenia, ale pod jednym warunkiem. W ramach środków ZIT, realizujemy 
aktualnie działania za łączną kwotę ponad 1,1 mln złotych. W ramach tych działań i środków 
nie mamy wymiany macierzy. Mówiliśmy o złożeniu wniosku do budżetu na wymianę dwóch 



macierzy. Jedna macierz to koszt ok. 250 tys. zł. Gdy ją kupimy, to będzie możliwość realizacji 
trzeciego etapu strategii monitoringu. Dojdzie do zmiany umowy albo ogłoszenia nowego 
przetargu. Dzisiaj partnerem w tym zakresie jest firma 01 Partner, która się bardzo dobrze 
sprawdza, dostajemy fakturę raz w miesiącu, oni wypełniają wszystkie obowiązki konserwacji, 
nadzoru, rejestrowania, a my jesteśmy jakby zwolnieni z tych techniczno-organizacyjnych kwestii. 
Złożenie wniosku przewidujemy w maju lub w czerwcu. Wniosków o objecie terenu monitoringiem 
mamy mnóstwo. Gdziekolwiek coś się stanie, od razu pojawiają się takie wnioski. To zupełnie 
naturalne. Nikogo to nie dziwi, natomiast potrzebujemy przestrzeni w tej macierzy, żeby można  
to było realizować. Zgłoszenie o odpadach zostało przyjęte, przekazane do realizacji, lampy zostały 
zabrane. Wszystko odbyło się tak, jak powinno się odbyć. Radny przyjmuje informacje  
od mieszkańca, przekazuje to do urzędnika, ten w ciągu 48 godzin załatwia problem. Gmina  
nie poniesie żadnych kosztów. Wójt Gminy podziękował wszystkim uczestnikom za tę interwencję. 
Lampy leżały, zostały zabrane, temat został załatwiony. 
 
Radna Joanna Radzięda przekazała, że prawie wszystko zadziało tak jak powinno, poza tym,  
że wykonawca absolutnie nie powinien tych odpadów zostawić w takim miejscu. Kiedy ta sytuacja 
kryzysowa się zdarzyła, bo jednak mówimy o odpadach niebezpiecznych, to faktycznie kierownik 
Referatu Komunalnego, mimo tego, że był na urlopie, stanął na wysokości zadania i temat załatwił.  
Dodała, że chyba pierwszy raz jest całkiem zadowolona z interwencji Straży Gminnej. Strażnik, 
wykazywał się sporą kreatywnością w tym, żeby problem rozwiązać. Następnie Radna Joanna 
zapytała powtórnie, co z karą za porzucenie odpadów i z przerzuceniem kosztów ich odbioru  
i zagospodarowania na wykonawcę. Przypomniała, że Wójt Gminy powiedział, że gmina  
nie poniesie kosztów, ale chciała się upewnić, że tych kosztów nie poniesie również ZGK. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że na to pytanie niestety już nie może 
odpowiedzieć. Oczywiście gmina nie poniesie kosztów. Koszty muszą być poniesione przez firmę 
odpowiedzialną za to. Karą samą w sobie jest to, że o tym rozmawiamy. Wszyscy zapamiętamy 
nazwę firmy, która to zrobiła. Wójt Gminy oznajmił, że na pytanie o karę za składowanie odpadów 
niebezpiecznych nie potrafi odpowiedzieć. Dodał, że jest to domena Referatu Ochrony Środowiska. 
Radna Joanna Radzięda przekazała, że złoży interpelację w tej sprawie. 
Radna Sylwia Sawińska poruszyła temat, o którym rozmawiano na Komisji Budżetowej. Pojawiło 
się dużo zastrzeżeń do tego, jak mają być rozliczane zadania, które są zatwierdzone  
przez mieszkańców w sołectwach i zarządach osiedli. Dużo wydarzeń ma być prowadzonych  
przez pożytek publiczny. Odbyło się spotkanie, na którym byli sołtysi i przewodniczący zarządów,  
na którym przedstawiano ten problem. Prosili, żeby te wydarzenia nie były prowadzone  
przez pożytek, bo to generuje dużo papierów, a jest wiele spraw, na które nie mamy wpływu,  
a nie potrafimy ich przewidzieć. Zaapelowała, żeby ten problem rozwiązać, ułatwić jak najbardziej 
sołtysom i zarządom osiedli realizację tych zadań, na które się zdecydowali, bo im więcej 
dokumentów do wypełnienia, tym większe oburzenie i mniejsza chęć do tego, żeby cokolwiek  
w swoich jednostkach organizować. Przez pożytek dużo mniej rzeczy będzie się działo  
w sołectwach. Uprośćmy to jak najbardziej 
Radny Jarosław Dudkiewicz przekazał, że ten sam temat chciał poruszyć. Dodał, że znaleziono 
pewnego rodzaju zrozumienie w tej sprawie na Komisji Budżetowej oraz że wyraża opinię osób,  
które były obecne na spotkaniu, sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli. Radny Jarosław 
Dudkiewicz powiedział, że ma wrażenie, że nasza uchwała z 2014 roku, w zderzeniu z ustawą  
z 2023 r. o porządku publicznym nie są spójne. Nie jesteśmy w stanie w jednostkach pomocniczych 
próbować inicjować różnego rodzaju działań, sugerować czy pomagać mieszkańcom, którzy mają 
różne ciekawe pomysły integracyjne, w ich organizowaniu. Procedura pożytku publicznego 
wyhamowuje te działania i inicjatywy, bo one wymagają wypełniania dokumentów, a ani zarządy, 



ani sołectwa, nie są w stanie w imieniu tych stowarzyszeń tego organizować. Radny Jarosław 
Dutkiewicz zaproponował podzielenie dyskusji na dwa zagadnienia. Zagadnienia twarde,  
takie jak: ławki, elementy infrastruktury, które wymagają jakiegoś konkursu, przetargu,  
żeby wybrać najlepsze rozwiązanie oraz miękkie: inicjatywy integracyjne (dożynki, festynów). 
Zwrócę też uwagę na to, że przy okazji tych konkursów, stowarzyszenia wyciągają rękę po kolejne 
środki finansowe, bo nikt tego nie obsłuży za darmo i skąd te środki mają się pojawiać. Kończąc 
wypowiedź zaapelował o powrót do podstaw i zaniechanie wtłaczania na siłę zadań lokalnych  
w procedury pożytku publicznego. 
Radny Andrzej Bartkowiak przekazał, że w związku z tym, że na zaproszeniu na koncert 
karnawałowy z Orkiestrą Dętą z Chludowa widnieje podpis Wójta Gminy, to chce zadać Wójtowi 
Gminy pytanie. Czy byłby duży problem, żeby sołtysi i przewodniczący zarządów osiedli otrzymali 
takie zaproszenia. Wyraził opinię, że sala GOS z pewnością pomieści dodatkowe 7 osób,  
a taka inicjatywa byłaby mile widziana. 
 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że to jest nasza lokalna inicjatywa. Będzie  
to na wysokim poziomie, ale bardzo, bardzo lokalnie. Obiecał, że się tym zajmie oraz że wszyscy 
dostaną informacje z Referatu Promocji, który się tym zajmuje, bo głównym organizatorem  
jest orkiestra i GOS. Odpowiedział też na pytanie zadane w sprawie stowarzyszeń i inicjatyw, zadań 
lokalnych. Przekazał, że jest zwolennikiem tego uproszczenia, ale tak nie będzie. Są dwie 
podstawowe formy, czyli pożytek i faktura za usługę organizacji zajęć, przeprowadzenia wydarzenia, 
wtedy mamy sytuację zupełnie czystą. Wiemy, że nie unikniemy podpisywania umów zleceń,  
bo nie możemy zrobić w ten sposób, że jak są środki, to przez sołtysa czy przewodniczącego 
zarządu osiedla wydamy te środki. Jeżeli ktoś przychodzi i chce prowadzić odpłatnie zajęcia,  
to te pieniądze ktoś musi mu legalnie wypłacić. Posłużę się przykładem fundacji, którą założył jeden 
z bardzo aktywnych mieszkańców osiedla Grzybowego. Daliśmy na jedną rzecz grant.  
Granty są do kwoty 10 tys. zł. Daliśmy 9 tys. zł. Pojawia się kolejne wydarzenie, które fundacja 
będzie realizowała. Nie możemy do tej drugiej inicjatywy podejść wyłącznie zawierając umowę 
cywilnoprawną. Powinniśmy tę drugą inicjatywę ująć w projekt i ogłosić konkurs. I chociaż  
to zabrzmi dziwnie, wspomniana fundacja by ten konkurs wygrała. Gdyby oba wydarzenia były 
objęte konkursem o budżecie powyżej 10 tys. zł, a nie z pożytku otrzymanego na realizację jednego 
z elementów swojej działalności, to by było poprawnie. Aktualnie działa to w ten sposób,  
że ogłaszamy konkurs, podpisujemy umowy, przekazujemy dotację. Wszystkie stowarzyszenia 
dostają na konto pieniądze, które zostały zadysponowane na realizację zadań w ramach pożytku 
publicznego. Idealnie by było, gdyby można było wszystko organizować przez pożytek i faktury, 
które są wystawiane przez jednostki świadczące usługi. Przy działalności gospodarczej na wszystko 
można fakturę wystawić. Wójt Gminy przypomniał, że wszystko zaczęło się od tego, że kilka lat 
temu, mieszkańcy zaczęli podawać dotacje jako propozycję zadań lokalnych do budżetu lokalnego. 
Mieszkańcy to przegłosowywali, a my nie możemy na podstawie uchwały mieszkańców przekazać 
dotacji, musimy to przeprowadzić przez pożytek. Np: planujemy dotacje dla organizacji  
w wysokości 30 tys. zł i dodajemy 6 tys. zł przeznaczone przez mieszkańców. Nie ukrywamy  
tych 6 tys. zł w 30 tys. zł. Mieszkańcy mają odczuć, że te pieniądze mają dodatkowo. My je nawet 
oddzielnie opisujemy, że zadań lokalnych, ale idą przez pożytek, bo muszą iść przez pożytek. 
Możemy dać dotację z pożytku, z konkursu i do tego jeszcze grant, jeżeli jest to kwota mniejsza  
niż 10 tys. zł. Wtedy mieszkańcy będą głosowali na zebraniach na konkretne granty. Będzie nazwa -
grant dla klubu sportowego w ramach pożytku i wtedy będzie to czytelne. Będzie dotacja z umowy 
i grant od mieszkańców. Znajdziemy na pewno rozwiązanie tego problemu, który tak naprawdę  
jest problemem trzeciej kategorii. 



Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak przekazał, że warto  
by było, spotkać się z sołtysami i z przewodniczącymi zarządów osiedli i rozpatrzyć problemy,  
z którymi się borykają, bo rozwiązanie tych problemów leży po stronie gminy. Przeanalizować  
te zadania, które są do realizacji, żeby się nie okazało, że w którymś momencie połowa zadań  
nie będzie zrealizowana, bo fizycznie przewodniczący zarządy, sołectwa czy rady sołeckie nie będą 
mogły tego wykonać ze względu na procedury. 
Radna Sylwia Sawińska przekazała, że trzeba wziąć poprawkę na to, że sołtysi i przewodniczący 
zarządów osiedli nie są stowarzyszeniami, nie mogą wystąpić o grant, więc nie wszystkie zadania, 
mogą być zrealizowane przez nich.  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak wtrącił, że nie ma czegoś 
takiego jak dofinansowanie, jest zadanie lokalne np.: zakup nagród rzeczowych na zawody 
wędkarskie z okazji Dnia Dziecka. Nie ma dofinansowania. 
Radna Sylwia Sawińska przekazała, że właśnie dlatego zwrócono się z prośbą o to, żeby to poszło 
przez grant i tutaj już mamy informację, że to stowarzyszenie nie będzie się chciało się „bawić  
w papierologię”, więc już mamy jedną imprezę, która nam odpadnie, a mogłaby być fajnie 
zorganizowana. Warto by było, żeby urząd spojrzał realnie na te problemy, z którymi się spotykają 
zarządy i sołtysi, żeby te wszystkie zadania, które mamy, były realizowane. 
Przewodniczący Zarządu Osiedla Złotniki Michał Przybylski przekazał, że w tym roku mija 10 lat, 
jak wniósł projekt tej uchwały pod obrady Rady Gminy, to był 2015 r. Przez 10 lat to funkcjonowało 
całkiem nieźle. W dziesiątym roku powstały zgrzyty, ale trzeba uczciwie przyznać, że w zasadzie 
instytucja pożytku publicznego obowiązywała cały czas, przez całe te 10 lat, tak jak Wójt Gminy 
mówił, tam, gdzie pojawiała się dotacja, tam pojawiał się również pożytek, ale było jasne  
przez te 10 lat, chociaż nie wiem na jakiej podstawie, ale dla wszystkich było jasne,  
była taka niepisana umowa społeczna między gminą a mieszkańcami, że w zasadzie było wiadomo, 
kto dany konkurs wygrywa. No było jasne, że w Golęczewie nie zorganizuje stowarzyszenie  
z Białegostoku rajdu rowerowego i nie zrobi tego stowarzyszenie ze Starego Sącza. Natomiast  
w tym roku pojawiła się taka sugestia, że te zadania dotacyjne mogą być zagrożone, ze względu  
na ideę konkurencyjności, czyli może się znaleźć konkurent, który po prostu da niższą ofertę  
i to co zwykle robiło np. Koło Gospodyń Wiejskich w Golęczewie czy Złotnikach, wygra inny 
podmiot. To jest kwestią do omówienia i do rozstrzygnięcia, żeby było jak dawniej. Druga kwestia 
jest taka, czy umowy cywilnoprawne, o których tutaj wspomniał Wójt Gminy, będą wyłączone  
z tego pożytku, czy też będą podlegały zasadzie konkurencyjności, czyli pójdą przez pożytek.  
No bo jeśli tak, to będzie duży kłopot. Nie dość, że jest ustawa „Kamilkowa”, gdzie są dodatkowe, 
ustawowe uciążliwości nałożone na wykonawców usług, zwłaszcza jeśli chodzi o umowy cywilno-
prawne, to będzie dochodziła jeszcze sytuacja, że będzie trzeba instruktora np. do brydża  
wybrać z dwóch lub trzech, żeby zachować zasadę konkurencyjności. Przewodniczący Zarządu 
Osiedla Złotniki Michał Przybylski zaapelował do gminy i do Wójta Gminy, żeby spisać bardzo krótko 
takie zasady, wedle których organizatorzy, czyli zarządy osiedli lub sołtysi, mogli funkcjonować 
w tym przełomowym dla tej uchwały roku. To by ułatwiło nam i urzędnikom funkcjonowanie,  
bo oni też są trochę zdezorientowani, podobnie jak ja. I ruszylibyśmy z miejsca. W tej chwili nie 
wiem, czy mam coś organizować, czy nie mam organizować. Ludzie dzwonią, pytają co o tym sądzę, 
a ja też w tej chwili nie jestem w stanie im odpowiedzieć, bo to w zasadzie nie dotyczy tej uchwały, 
to dotyczy raczej ustawy do pożytku publicznego i pewnie wniosków po kontrolach,  
które się odbywają w urzędzie. Myślę, że tutaj jest problem, a nie w samej treści czy uchwale. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że w tych wypowiedziach odnajduję delikatną 
krytykę nowych zasad, które w urzędzie oceniamy pozytywnie, bo przejście na Witkac (generator 
wniosków) jest dla nas dużym ułatwieniem, ale jego konsekwencją uboczną jest to, że cała Polska, 
cały świat wie, jaki konkurs ogłasza gmina i wszyscy mogą składać oferty. Trochę mi żal  



tych wszystkich, którzy jakiś czas muszą poświęcić na przygotowanie oferty. Nam to ułatwia pracę 
i chodzi tylko o to, żeby się trzymać zasady, dajemy swoim. Dlatego mi bardzo żal pozostałych 
oferentów, bo ja od tej zasady nie mam zamiaru odejść. I nigdy nie będzie tak, że zagra u nas  
na ostatkowym koncercie orkiestra z Rudy Śląskiej albo z Kaszub, albo coś innego będzie 
wykonywało stowarzyszenie z drugiego końca Polski. Umowy cywilno-prawne oczywiście 
 są wyłączone. Tutaj nie ma nawet konieczności analizy rynku i to jest rzecz do dogrania  
z przewodniczącymi i sołtysami. To wy przynosicie listę osób, z którymi ma być umowa podpisana. 
Wy przynosicie listę, bo taka była idea tego. Decyduje o tym przewodniczący albo sołtys,  
a my mamy to po prostu w terminie rozliczyć. Pożytkiem zajmuje się teraz Pani Wicewójt,  
więc nie chcę wychodzić poza dzisiejsze swoje kompetencje. Przekażę to wszystko i we wtorek  
na naradzie na pewno będziemy o tym rozmawiali, na pewno to zracjonalizujemy. Ważne jest,  
żeby tych środków nie zabrakło.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przekazała, że wszystkim zależy 
na tym, żeby tego pobudzenia aktywności społecznej czy obywatelskiej nie zabijać, żeby miały 
szansę dalej funkcjonować. Następnie zasygnalizowała problem z parkowaniem na ulicy Kraterowej 
Nie mamy tam projektu organizacji ruchu Jest mało miejsc parkingowych na terenie ogrodzonym 
przez dewelopera. Ludzie oczywiście muszą gdzieś parkować, ale to parkowanie jest niebezpieczne. 
Zastawiają cały pas wyjazdowy wzdłuż ulicy Kraterowej do ulicy Meteorytowej, a mieszkańcy, 
którzy wyjeżdżają Kraterową, muszą zupełnie zjechać na lewy pas i ominąć np. 7 samochodów,  
a nagle z Meteorytowej skręca następny samochód. Wielu mieszkańców pisało do mnie,  
komendanta Straży Gminnej, żeby zainterweniować. Dawno temu było to przekazywane 
komendantowi (wrzesień), a później w mailu napisał, że on o niczym nie wie, więc może warto  
by było zainterweniować. Następnie występując w imieniu mieszkańców Suchego Lasu Wschód, 
poprosiła o to, żeby z nimi porozmawiać i przedstawić im harmonogram prac, żeby mieszkańców 
nie zaskoczyć, żeby wiedzieli od której ulicy będzie zaczynała się praca nad kanalizacją sanitarną. 
Przewodnicząca Zarządu Osiedla Suchy Las Wschód Anna Ankiewicz przekazała, że jeśli chodzi  
o ulicę Kraterową, to jest po rozmowie z panem Józefem Klimczewskim i wie, że we wtorek  
był z projektantem w terenie i zastanawiają się, czy nie zostanie tam wprowadzony obustronny 
zakaz postoju. Dodała, że pan Józef Klimczewski nad tym pracuje. 
Przewodniczący Zarządu Osiedla Biedrusko Mariusz Naworski przekazał, że 12 września 
minionego roku odbyło się zebranie osiedlowe i konsekwencją tego zebrania były uchwały. Zapytał 
na jakim etapie realizacji są uchwały od nr 6 do nr 10 dotyczące transportu publicznego,  
bo cały czas wpływają od mieszkańców petycje i zapytania. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że przygotowujemy się do dużego zebrania  
w ramach ZTM-u (porozumienie komunalne, w którym liderem jest Miasto Poznań).  
Mamy spotkanie w sprawie nowych taryf cenowych w ZTM (szykuje się podwyżka).  
Jutro mam w sprawie tej narady spotkanie z pełnomocnikiem gminnym, którym jest kierownik 
Referatu Komunalnego Damian Torba. Referat Komunalny generalnie zajmuje się transportem. 
Przygotujemy materiał i prześlemy. Następnie Wójt Gminy przypomniał, że zobowiązał się  
do zorganizowania spotkania w sprawie aktualnej sytuacji w temacie budowę ulicy Nowej 
Obornickiej. Są dwa odrębne zadania, Nowa Obornicka i wiadukt. Wydział Ochrony Środowiska 
obiecał, że 14 lutego wyda decyzję środowiskową na wiadukt - bardzo ważny dokument. Będziemy 
mogli przedstawić to, co jest zrobione, jak aktualnie wygląda stan, a jest to ważne o tyle,  
że w marcu czekają nas ważne decyzje Poznań, powiat i gminę Suchy Las, w sprawie Nowej 
Obornickiej. Chciałbym połączyć tę prezentację z wnioskiem do WPF i do nowego porozumienia  
z miastem, powiatem i koleją, dotyczącego ulicy Nowej Obornickiej. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak przekazał, że w temacie  
uchwał o których wspominał Przewodniczący Zarządu Osiedla Biedrusko, źle się stało,  



że na zebraniu 12 stycznia, Pani Wicewójt podpowiadała, żeby to wszystko nazywać uchwałami.  
Są w tym zestawie uchwały dotyczące np. przystanku przy Lidlu na terenie Gminy Czerwonak. 
Nie wszystkie dotyczą wyłącznie rozkładu jazdy, poruszana była min. kwestia autobusu nocnego 
Ciężko będzie na niektóre z tych pytań udzielić odpowiedzi, ale może kierownik Referatu 
Komunalnego sobie poradzi.  
Przewodniczący Zarządu Osiedla Biedrusko Mariusz Naworski przekazał, że mamy w gminie 
człowieka z pasją, od którego się zaczynają różnego rodzaju sukcesy sportowe. Biedrusko może 
pochwalić się w zasadzie jednym klubem sportowym, który też osiąga dosyć wysokie wyniki  
na zawodach rangi Mistrzostw Polski. Niestety poziom finansowania tego klubu od 2022 r.  
jest na tym samym poziomie. Trener jest trenerem, a jednocześnie księgowym i pracownikiem 
administracyjnym, dlatego potrzebuje więcej pieniędzy, żeby móc przyciągnąć więcej młodzieży, 
potrzebny jest kolejny trener. Przez niewystarczające dofinansowanie jest to niemożliwe  
do zrealizowania. Zaznaczył, że chciałby, aby to wybrzmiało, tym bardziej, że klub ten, ma dobre 
statystyki w punktacji prowadzonej przez Instytut Sportu, z ramienia Ministerstwa Sportu.  
Jest w pierwszej trójce pod względem ilości zdobywanych punktów na terenie naszej gminy.  
Radny Krzysztof Łączkowski przekazał, że wszyscy mieszkańcy Biedruska, zwłaszcza zainteresowani 
zalewami cieszą się, że coś się zaczęło dziać, ale zadają sobie jedno pytanie, kiedy pojawi się  
w nich woda. Niestety opadów brakuje. Podjąłem się tego tematu i monitoruję ten sławny 
przepust, ale na razie nie stwierdzono tam żadnej wody, więc jest problem. Z moich informacji 
wynika, że poligon nie będzie w kwietniu użytkowany, dlatego pytam, jakie są ustalenia z Lasami 
Państwowymi co do dalszych działań. Drugie pytanie dotyczy przejęcia odcinka drogi Powstańców 
Wielkopolskich (temat między gminą, a WZI). Nieoficjalną drogą otrzymałem wiadomość, że lokal 
po Czterech Pancernych, który po wizycie pani Gessler nazywał się Kolorowe Wazy, będzie  
do nabycia. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że kolejnym etapem rozmów z Lasami 
Państwowymi będzie rejon tzw. Rowu Pstrągowego (teren LP i poligonu). Jeżeli chodzi o projekt, 
firma wskazana przez Lasy Państwowe zaproponowała bardzo wysoką cen i musieliśmy  
z tego zrezygnować. We wtorek odbędzie się spotkanie w sprawie przystani kajakowej. Przy okazji 
postaramy się rozwiązać również temat zastawki. Lasy Państwowe muszą się zgodzić na to, żebyśmy 
projektowali, ale mają ten atut, że mają tę dokumentację. Wstępnie mamy zgodę na podniesienie 
poziomu do 99, ale musi być to objęte projektem. Jeżeli Lasy Państwowe zgodzą się na firmę 
zaproponowaną przez nas, to mamy zamiar to robić. Na opady nie mamy wpływu. Temat związany 
z WZI przekażę Pani Wicewójt, która się tym zajmuje. W temacie lokalu po restauracji Kolorowe 
Wazy, Wójt Gminy zadał pytanie – w jakim celu gmina miałaby nabyć ten lokal po starej kotłowni. 
Radny Krzysztof Łączkowski przekazał, że przytoczył tylko nieoficjalną informację, że ten lokal 
będzie do nabycia, a pomysł na jego zagospodarowanie pewnie by się znalazł. Biedrusko  
się rozrasta i pomieszczeń dla różnych organizacji brakuje. Dom osiedlowy swoimi parametrami  
już nie przystaje do obecnego Biedruska. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że do tematu można wrócić. Wszystko 
oczywiście zależy od ceny zaproponowanej przez Agencję Mienia Wojskowego. Oczywiście musimy 
mieć też cel i pomysł, bo tam trzeba będzie zainwestować dużo środków, żeby coś sensownego 
zrobić. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zadała pytanie dotyczące 
wsparcia naszego mieszkańca - seniora z osiedla Suchy Las Wschód, który jest lekkoatletą.  
Złożył jeszcze przed przygotowaniem budżetu na 2025 r. wniosek z prośbą o dofinansowanie.  
Pan Stanisław bierze udział w wielu różnych w lekkoatletycznych imprezach na całym świecie. 
W tym roku ma się odbyć bardzo duża impreza lekkoatletyczna dla seniorów na Florydzie.  
Do tej pory nie dostał jeszcze odpowiedzi, a bardzo mu na tym zależy. Poprosiła Wójta Gminy,  



by udzielił o Panu Stanisławowi szybkiej odpowiedzi, żeby wiedział czy może liczyć na wsparcie 
gminy. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że mocno utrwaliliśmy pewną zasadę.  
To trzecia kadencja Rady Sportu i czwarty rok działania Komisja Sportu, powołanej do przyznawania 
nagród i stypendiów oraz rozstrzygania konkursów z pożytku. Jest punktacja od 0 do 100,  
a ja w zasadzie dostaję do podpisania to, co wynika z obliczeń matematycznych. Takie wnioski 
przychodzą przez Radę Sportu. Jest dla tej inicjatywy pozytywna opinia z zastrzeżeniem,  
że z decyzją poczekać do przyznania wszystkich kwot z pożytku, z puli ogólnej plus nagrody  
i stypendia. Sporo pieniędzy zostało na tego typu promocje. To nie jest tak, że każdy, kto chce 
jechać, zwłaszcza jeżeli chodzi o zagraniczne drogie wyjazdy dostanie dofinansowanie, trzeba się 
czymś wykazać. Wiadomo, że kwota 500 zł niczego nie załatwi. Chodzi o zakup biletów  
albo poważniejszą kwotę. Najlepiej, żeby to wszystko było do opisania, a już szczytem marzeń  
by była faktura. Wiem, że jest możliwość wystawienia faktury lub noty przez związek.  
Nie chcę deklarować kwoty, ale na pewno to się zakończy pozytywnie. Najlepiej niech się 
zainteresowany umówi na spotkanie ze mną. Rozmawialiśmy już. Znam tego pana z działalności 
sportowej i publicystycznej. Kilka promocji robiliśmy. Naprawdę wygląda to fajnie, bo nasza flaga  
i na Mount Everest była i pływała po różnych morzach i oceanach, więc te działania mają sens 
promocyjny. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska dodała, że pan Stanisław  
ma niesamowite osiągniecia, a na podium zawsze stoi z naszą sucholeską flagą, nawet wtedy,  
gdy nie dostawał dofinansowania. 
 

Ad. 21. Zamknięcie sesji (05:12:04 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że lista mówców  
się wyczerpała i zamknęła IX sesję Rady Gminy Suchy Las IX kadencji.  

 
 
 

sporządził:  Przewodnicząca Rady 
Robert Nowakowski  Gminy Suchy Las 
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* znaczniki czasowe odnoszą się do nagrania audio-video. 


